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“Prioritet nam je zaposlenost, u tom pravcu će u predstojećem periodu raditi lokalna
samouprava”, kaže predsednik opštine Vrbas Milan Glušac.

Težimo
napretku

Turnir u malom fudbalu
u Srbobranu

Učestvovale 63 ekipe

  Izdefinisano šest industrijskih zona u Vrbasu

    Pokrajinski sekretar Radojević posetio Kulu

Građani o socijali 

● ● ČETVRTAK 26. januar 2017. broj: 0028

Raste
broj siromašnih 

 ● ●  strana 8Zemlja u kojoj cveta
hiljadu cvetova

Reportaža iz Kine 

 ● ●  strana 11

 Formirani izborni štabovi SNS

Čestić: Saradnja NALED-a
i Saveta Evrope

Stvaranje 
povoljnog
ambijenta

Saradnja opština Mali Iđoš i Vrbas

Kulturna razmena
Povećana tražnja na
drvarama i stovarištima

Planula drva
i ugalj

Potraga za
investitorima
  Radivoj Komazec, meteorolog iz Sivca

Naš
Boris

Koljčicki

“Uvek ima prostora za napredak”, kaže Damir 
Zobenica, potpredsednik IO SNS.

 ● ●  strana 3

 ● ●  strana 2

 ● ●  strana 6  ● ●  strana 7

Podrška poljoprivrednicima   
Za poljoprivredu iz pokrajinskog budžeta izdvojeno oko

600 miliona dinara više nego lane.

 ● ●  strana 3

 ● ●  strana 3

 ● ●  strana 3

 ● ●  strana 13



2 NOVO U REGIONU

Agencija za izdavanje novina i web portala
BAČKA PRESS - OKONAS.INFO VRBAS,

Maršala Tita 71, Vrbas
Ljubinka Nedović direktor i gl. i odgovorni urednik;
SZR ”Otvarač”, Vladimir Nikolić tehnički urednik;

List Bačka Press izlazi dva puta mesečno;
Telefoni: 061 / 319 - 33 - 65,  061 / 36 - 26 -336; Marketing: 060 / 33 - 56 - 575;

backapress.info@gmail.com,  okonasinfo@gmail.com
Štamparija: ”CMYK Printing”, Crvenka

Katalogizacija u publikaciji Matice srpske, Novi Sad
Bačka Press ISSN 2466-281X - Cobiss. sr-id 299656455;

Tiraž: 4000 primeraka
Vojvođanska banka / Tekući dinarski račun broj 355000320045429771

Ovoga puta jaka zima i sneg 
nisu iznenadili nadležne zim-
ske službe. Istini za volju veli-
kih snežnih padavina nije ni 
bilo, ali se mora priznati da su 
radnici zimskih službi u regi-
onu bili na terenu - non stop, 
ili 24 sata posipali so i nisu do-
zvoljavali da sa na niskim tem-
peraturma uhvati poledica na 
putevima. Međutim, naši pu-
tevi  su toliko loši, iskrpljeni, 
izraubovani, tako da će  so pri-
pomoći njihovom daljem uni-
štavanju. Tim pre, što zimske 
službe sigurno nisu u poziciji 
da koriste i posipaju onu naj-
skuplju so, koja najmanje ošte-
ćuje  puteve. Poznato je vozači-
ma u regionu, da i na julskim 

temperaturama, ukoliko se 
upute autom na put od Vrba-
sa do Feketića, da  dok se voze 
imaju osećaj u najmanju ruku, 
da plove na nemirnim mor-
skim talasima, toliko je taj put  
oštećen. Ta vožnja u zimskom 
perodu izgleda još nadrealni-
je. Nisu nam bolji ni drugi  lo-
kalni putevi u regionu. Pisali 
smo već o putevima u  ulicama 
u Vrbasu,  ulici Danila Bojovi-
ća, pa i Narodnog fronta, koji  
su reljefno  izrezbareni  od te-

reta  točkaša kamiona koji to-
kom svake jeseni preoptereće-
ni  količinama repe rasturaju  
puteve u  gradskim ulicama. 
Kralj šećera, za potrebe čije fa-
brike se prevozi  repa, o ko-
jem  ovih dana pišu razni me-
diji, jer je među vodećima  po 
bogatstvu na čuvenoj Forbso-
voj listi bogataša, nema empa-
tije za ovaj problem svojih ne-
kadašnjih sugrađana. Poznato 
je i to da se decenijama priča-
lo o gradnji zaobilaznice oko 
Vrbasa, za teške kamione, ali  
para nije bilo ni u tim srećnim 
vremenima. Krpljenje puteva 
nakon  zimskog perioda u pro-
leće, rade nadležne  službe, ali 
se  to godinama ne pokazuje 

kao efika-
sno reše-
nje. Treba-
lo bi neko 
ko odluču-
je o tome 
da ima na 
umu onu 
narodnu 

„nismo do-
voljno bo-
gati da kr-

pimo jeftino“.  U svemu ovo-
me, važno je da zimske služ-
be  ostanu ažurne i efikasne do 
kraja zimske sezone. Meteoro-
lozi  najavljuju snežne padavi-
ne u februaru, ali i  u martu, pa 
na proleće možda će se neko  
pozabaviti  dotrajalim lokal-
nim  putevima. A izbori su tu, 
evo predloga, dotrajali  putevi 
u regionu, mogu biti poprav-
ljeni. Valjalo  bi to  vreme iz-
bora i pametno iskoristiti, za 
njih para mora biti.

Redakcijski komentar

Putevi čisti, ali dotrajali!

Od malih nogu zanimala ga je 
priroda, radio je kao poljopri-
vredni  tehničar, pa je onda sa-

kupljao i saznanja po salašima 
od paora, slušao ljude, pratio 
ponašanje životinja, ali i bele-
žio narodna  verovanja. Danas 
ima svoj metod pravljenja pro-
gnostičkih karata i dugoroč-
nijih prognoza. 

“Baziram se na 
tome,  što pra-
tim vremenske 
prilike 12 dana 
između dva Bo-
žića, katoličkog 
i pravoslavnog  
i u tih 12 dana 
beležim pedan-
tno  jutarnje, 
dnevne, večer-
nje temperatu-
re, kao što bele-
žim kompletno 
sve  druge vre-
menske prome-
ne i onda mate-
matički  proračunam  jednod-
nevnu prognozu, a kasnije i du-
goročnu”, kaže Komazec. Do-

daje da  se  koristi u prognozi-
ranju  i narodnim verovanjima. 
Recimo  jedno od narodnih  ve-

rovanja je da ako na Bogojav-
ljene  pada sitna kiša, moguće 
su poplave na proleće, ako pada 

sneg onda je rodna godi-
na, ako je hladno onda je 
kišna, a ako je toplo onda 
je godina sušna. Na Sve-
tog  Savu, ako nema snež-
nog pokrivača neće više 
biti jake 
zime, a 
ako bude 
snega, do 
kraja ja-
nura biće  
h lad no. 
Na Sve-
tog Tri-
f u n a , 
ako je 

vedro predsto-
ji  sušna godi-
na, a ako pad-
ne sneg ili kiša 
dobro će roditi, pogotovo šljive. 

“To nije sve, pratim i 20 evrop-

skih sajtova i tako pravim jedan 
celovit  sistem i dolazim do du-
goročnih prognoza, koje se pro-

cenjuju na 65 posto tačnosti, što 
je odličan rezultat”,  kaže Ko-
mazec. On meteorologiju sma-

tra jednom vrstom orijentacije 
u prirodi, koja kasnije služi kao 
dobra procena o tome kakvo 
vreme će biti. Naravno, može 
i da se omaši, za dan i dva, ali 
ne mnogo. Kao važnim u svom 
poslu, ističe i značaj paorskih, 
salašarskih iskustava i odmah, 
kao iz rukava navodi primer: 

”Ukoliko vrane prekriju atar i 
uporno traže hranu to znači da 

za najkasnije 
nedelju dana 
pada sneg. 
Inače, uzor u 
ovom poslu 
mu je Boris 
Koljčicki, po-
znati meteo-
rolog. “Nije 
ostalo mno-
go pisanih do-
kumenata  iza 
ovog  pozna-
tog progno-
stičara, koji 
je bio titelski 
zet, nešto je-
ste i danas to 

ozbiljno prati inženjer  Mio-
drag Starčević”, priča Radivoj. 
Za meteorologa iz Sivca čini se 

znaju svi ugledniji 
mediji u prestonici  i 
on im dostavlja svoje 
vremenske prognoze. 
Međutim, u buduć-
nosti  ima jednu ve-
liku želju, da nabavi 
automatsku meteo-
rološku stanicu, koja 
je danas  hit u Evropi 
i koja kompjuterski  
izbacuje relevantne 
vremenske podatke, 
a i dobro bi došla po-
ljoprivrednicima, ko-

jih poprilično ima u Sivcu.                                       

                                            Lj.N.                     

Portret  meteorologa  iz Sivca - Radivoj Komazec

Naš Boris Koljčicki
Ljubav prema meteorologiji potiče od detinjstva, prikupljao salašarska znanja, narodna ve-
rovanja, ima svoju matematiku i statistiku za vremensku prognozu. Nakon 16 godina rada 
na ovom polju, objavljuje vremenske  prognoze  za “Politiku”, “Kurur”, “Večernje Novosti”, 
”Alo” i druge medije.

Predstoji  nam sušna godina

Početak februara će biti nešto topliji, prvih osam 
dana, jutarnje temperature od minus 4 do minus 

5, dnevne u plusu do 5 stepeni. Sredinom februara  
jutarnje oko nule, dnevne temperature do plus 8. 
Od 25. februara  sa jutranjim mrazevima, najveći 
minus 25. februara, od minus 4 do minus 5 i biće 

snežnih padavina. Početak marta kiša i sneg, 4. 
marta jutarnje temperature od minuns  4 do minus 
5, dnevne u plusu do 4 stepena. Od  osmog marta 
temperature u plusu do 8 stepeni  i zadnja nedelja 

marta sa temperaturama  i do 19 stepeni. Inače, ova 
godina je ispod proseka sa padavinama od 560 do 

600 litara po metru kvadratnom, tako da će biti 
sušna, ali ne ekstremno sušna.
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Šest industrijskih zona u Vrbasu

Potraga za 
investitorima

U opštini Vrbas izdefinisano 
je šest industrijskih zona, kata-
starski su sprovedene, a u na-
rednom periodu lokalna sa-
mouprava treba da ih, uz po-
moć pokrajinske i republič-
ke Vlade, opremi. “Ove godi-
ne jedan od najvažnijih poslo-
va biće nam potraga za inve-
stitorima. Industrijske zone su 
dobar preduslov za to, a oče-
kujemo za njihovo kompletno 
opremanje pomoć od pokra-
jinske i republičke Vlade. Ima-
mo najavu investitora, ali još 
uvek ne mogu ništa precizni-
je o tome  da govorim. Svaka-

ko da nam je u predstojećem 
periodu najvažnije  poveća-

nje zaposlenosti, a mislim da 
smo na dobrom putu da uspe-
mo u tome”, rekao je Glušac.                                                                                                                                          
                                               S.K.

Violeta Jovanović, izvršna di-
rektorka, i Neško Čestić, član 
Izvršnog odbora Nacionalne 
alijanse za lokalni ekonomski 
razvoj, zajedno sa saradncima, 
predstavljali su  NALED na sa-
stanku sa rukovodstvom Ko-
more gradova i regiona Save-
ta Evrope. Sastanku su prisu-
stvovali Gudrun Mosler Torn-
strom, predsednik, i Andreas 
Kiefer, generalni sekretar Ko-
more gradova i regiona Saveta 
Evrope, dok je Ministarstvo dr-
žavne uprave i lokalne samou-

prave Vlade Srbije predstavljao 
dr Ivan V. Bošnjak, državni se-
kretar. “Imali smo veoma sadr-
žajne razgovore sa predstavni-
cima Komore gradova i regio-
na Saveta Evrope, veoma važ-
nog tela koje sve svoje aktiv-
nosti usmerava u uspostavlja-
nje i izgradnju odnosa i sarad-
nje među gradovima i regioni-
ma Evrope. Najviše vremena 
posvetili smo temama stvara-
nja povoljne klime i ambijen-
ta u gradovima Srbije za stra-
ne ulagače, zatim razgovara-

li smo o doslednoj primeni ra-
zličitih zakona koji obezbeđu-
ju razvoj društva, prava i slobo-
de, kao i nesmetan rad, i na kra-
ju dotakli smo se mogućnosti 
promocije evropskih vrednosti 
i kultura. Sve ove teme otvore-
ne su sa ciljem da se kroz odno-
se NALED-a i Komore grado-
va i regiona i samim Savetom 
Evrope, kao i kroz partnerske 
odnose sa drugim telima, orga-
nizacijama i asocijacijama, gra-
di moderno društvo i moderna 
država XXI veka”, rekao je na-

kon sastanka Čestić. Ovaj sa-
stanak bio je i priprema za mo-
nitoring posetu Saveta Evrope 
Srbiji, zakazanu za februar, u 
kojoj će aktivnosti NALED-a 
imati važnu ulogu. Prema Če-
stićevim rečima, susret sa An-
dreasom Kieferom, koji dolazi 
iz austrijskog Salcburga, bio je 
prilika i da se još jednom po-
razgovara o sadržajima manife-
stacija Dani austrijske kulture i 
Dani bečke kuhinje, kojima će 
uskoro domaćin biti Srbobran.

Čestić: Saradnja NALED-a i Saveta Evrope

Povoljniji ambijent
Prioritet je zaposlenost, u tom pravcu će u predstojećem pe-
riodu raditi lokalna samouprava.

“Na sastanku je otvoreno mnogo tema s ciljem da se kroz 
odnose NALED-a i Komore gradova i regiona i samim Sa-
vetom Evrope, kao i kroz partnerske odnose sa drugim teli-
ma, organizacijama i asocijacijama, gradi moderno druš-
tvo i moderna država XXI veka”, rekao je Čestić.

Pokrajinski sekretar Radojević posetio Kulu

Podrška poljoprivrednicima
Pokrajinski sekretar za poljo-

privredu, vodoprivredu i šu-
marstvo mr Vuk Radojević sa-

stao se  u Kuli sa predsednikom 
opštine Kula, Pericom Videka-
njićem i njegovim saradnici-

ma. Na sastanku je najavljeno 
održavanje zajedničke tribine 
na kojoj će biti predstavljene 

sve mere 
podrške 
u 2017. 
go d i n i . 
U nizu 
t e m a 
i  kon-
kretnih 
pred lo -
ga o koji-
ma je na 
s a s t a n-
ku bilo 

reči, izdvojili su se zajednički 
projekti lokalne samouprave, 
resornog sekretarijata i ”JVP 

Voda Vojvodine”, kao i mere 
koje se odnose na rekonstruk-
ciju kanalizacione i vodovodne 
mreže, uređenje atarskih pute-
va i otresišta, kao i na uklanja-
nje divljih deponija. Radojević 
je rekao da je za 2017. godinu za 
poljoprivredu iz pokrajinskog 
budžeta izdvojeno oko 600 mi-
liona dinara više nego što je to 
bio slučaj u 2016. godini. Di-
rektni podsticaji u 2016. godi-
ni bili su oko 800 miliona di-
nara, a da je sada to povećano 
na oko 1.400.000,00 dinara. – 
To su sredstva koja su direk-
tno usmerena poljoprivrednim 
proizvođačima  – kaže Radoje-
vić.                                           M.V.

Formiran izborni štab Srpske napredne stranke u većini opština

Težimo napretku
U ovoj  izbornoj godini građa-

ni opštine Vrbas, izaćiće najve-
rovatnije dva puta na birališta. 
Nakon predsedničkih izbora, u 
Vrbasu će biti održani i lokal-
ni izbori. 
U sklo-
pu pri-
p r e m a 
za izbore, 
pre dese-
tak dana, 
r a s f o r -
miran je 
Opšt i n-
ski od-
bor SNS 
Vrbas. Novoformiranim Izbor-
nim štabom koji će biti u funk-

ciji do lokalnih izbora, a koji će 
najverovatnije biti održani u 
septembru,  rukovodiće Damir 
Zobenica, potpredsednik IO 
SNS  i njegov stranački kolega 

Srđan Kružević, dok će sekre-
tar štaba biti Sanja Žigić, posla-

nica SNS u Skupštini APV. Do-
sadašnji dugogodišnji predsed-
nik OO SNS Vrbas, Igor Bečić 
podneo je ostavku, zbog  prela-
ska na druge stranačke funkci-

je u Beogradu.  SNS 
je odlučila da for-
mira izborni štab 
u Vrbasu, kako bi 
ostvarili bolji rezul-
tat, nego što je bio 
na izborima 2016. 
godine. “Formira-
li smo jedno širo-
ko telo, sastavljeno 
od najkvalitetnijih 
ljudi. Dosta njih je 

upravo iz redova naše stranke, 
a priključili su nam se i novi 

ljudi koji se do sada nisu ba-
vili politikom. Karakteristika 

ovog izbornog štaba koji čini 
80 ljudi je kvalitetna obrazov-
na struktura. Najveći broj je vi-
soko obrazovanih osoba i to sa 

završenim državnim fakulte-
tom, što nas čini ponosnim. Po-

kušaćemo novom stra-
načkom organizacijom 
da dođemo do građana, 
a da posle izbora formi-
ramo jednu dobru vlast 
koja će doneti bolji ži-
vot građanima opštine 
Vrbas”, rekao je Zobeni-
ca. I u drugim opština-
ma počele su pripreme, 
ali za predsedničke izbo-
re. Zobenica kaže da op-
štinski odbori SNS-a  u 

Srbobranu, Kuli i Malom Iđo-
šu, funkcionišu dobro, ali da 
prostora za napredak uvek ima.

                                           S.K.

SNS u Srbobranu, Kuli i Malom Iđošu
odlično funkcioniše

“Odbori Srpske napredne stranke u Kuli, Srbobranu, i Ma-
lom iđošu odlično funkcionišu, mada uvek ima prostora 
za napredak. Rezultati izbora iz 2016. godine govore o 

jačini naše stranke i kako rade naši opštinski odbori. Na 
vlasti smo u svih 45 opština i gradova u Vojvodini, što 
je istorijski uspeh koji do sada niko nije postigao. Uvek 

još možemo da napredujemo i tome težimo”, kaže Damir 
Zobenica, potpredsednik IO SNS.

Poslednja vest
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Treba da se uspravimo kao ljudi
Nedavno ste izbarani na 

čelo UGS “Nezavisnost” koji 
je obeležio 25 godina posto-
janja i slavne istorije u borbi 
protiv režima iz devedesetih 
i u borbi za zaštitu prava rad-
nika. Međutim, danas ovaj 
sindikat kažu nema reprezen-
tativnost, a teško da možemo 
govoriti o  zaštiti radnika i 
radničkih prava?

Ne sporim da smo Nezavi-
snost i svi mi u Srbiji pali na 
niske grane. Osim naravno 
partijskih lidera i tajkuna i 
servilnih kameleona u njiho-
voj milosti. No obraz i repre-
zentativnost i ugled i članstvo 
u međunarodnim sindikal-
nim asocijacijama  smo saču-
vali. Novoizabrano rukovod-
stvo je obećalo da će već u pr-
vih šest meseci otvoriti sindi-
kat za dijalog i novu energiju 
i inicijative i sve učiniti da po-
vrati poverenje i članstvo. Ako 

se prepoznajete u tome pridru-
žite nam se.

 Rekli ste prilikom imeno-
vanja za predsednika da ćete 
jedinstvenije i odlučnije  na-
stupati kao Sindikat i sa dru-
gačijim porukama. Kako i 
kakvim porukama ili kojom 
platformom?

Osnovni cilj  Nezavisnosti, 
kao i svih sindikata koji se nisu  
pretvorili u ekspozituru politi-
ke i poslodavaca usput nasto-
jeći da članstvo zadrže mulja-
njem sa trgovinom i novčanim 
pozajmicama, je pristojan rad 
u pristojnom društvu. Žalosno 
ali  naš prvi cilj je da se u 21 
veku, iz formule 24/7 u kojoj 
smo potencijalnom poslodav-
cu na raspolaganju 24 sata svih 
sedam dana nedeljno, vratimo  
zahtevu iz 19 veka za tri osmi-
ce – 8 sati rada, 8 sati odmora 
i 8 sati za porodicu,  prijatelje, 
rekreaciju i kulturu. Kultura, 

obrazovanje i umeće samoor-
ganizovanja su  jedini socijal-
ni kapital kojim raspolažemo 
kao zaposleni i građani.

Sindikati ne postoje na po-
litičkoj sceni od dvehijadi-
te godine potpuno su u sen-
ci političkih aktera, priča se 
o mogućnosti njihovog uče-
šća u lokalnim izborima ko-
jih će biti  u nekim sredina-
ma i ove godine?

Neki sindikati su i do sada 
učestvovali u izbornoj trci nu-
deći svoju podršku za me-
sto-dva u poslaničkim klu-
pama. Nezavisnost ne želi 
da spadne na tu vrstu jef-
tine političke trgovine. Niti 
sada vidi  političkog par-
tnera koji uliva poverenje. Važi 
još uvek maksima da ovde sve 
stranke i koalicije u kampa-
nji uđu u strasnu ljubavnu 
vezu sa (siromašnim) birači-
ma,  a kada tako dođu na vlast 

u brak sa među-
narodnim finan-
sijskim organi-
zacijama. U toj 
situaciji jedi-
no moguće re-
šenje je uslov-
ljavanje podrš-
ke ispunjava-
njem naših 
oročenih i 
precizira-
nih 

zahteva, uz  znanje ko pred-
laže i ko plaća one koji nam 
se nude na izbornom meni-
ju i koga su to do sada usreći-
li svojim angažovanjem i ra-
dom u profesiji. Tek tada bi 

 

ljude sa karakterom i učinci-
ma podržali, ili ih i sami pred-
ložili ako ih recimo u Vrbasu 
ili Somboru imamo.

                                                                                                                                                      
                                Lj.Nedović

Profesor Zoran Stojiljković, novi predsednik UGS  „Nezavisnost“

„ Povratak u (periferijski) kapitalizam se pokazao dužim i skupljim nego što su građani Srbije očekivali i želeli. Na tom putu  većina je  svela svoj život na 
umeće  preživljavanja da bi se šačica  dokopala bogastva i vlasti“, kaže Stojiljković.

Pojačan rad na suzbijanju narkomanije
Vlado Glođović, načelnik  Policijske stanice Vrbas, govori za „Bačka Press“

„Smanjen broj krivičnih dela  izvršenih u opštini za 12 odsto u odnosu na prethodnu godinu, procenat rasvetljavanja koji podrazumeva pronalazak nepo-
znatih izvršilaca krivičnih dela povećan za 3,75 odsto u odnosu na prethodnu godinu. Sa ponosom ističemo pojačan rad na problematici suzbijanja nar-
komanije“, kaže Vlado Glođović, načelnik Policijske stanice Vrbas.

Na šta ukazuju podaci o ni-
vou kriminaliteta u opštini 
Vrbas ?

Кada je reč o rezultatima 
rada PS Vrbas sa ponosom 
ističemo da smo u poslednjih 
dve godine zabeležili pozitivan 
trend, a pri tome bih istakao 
nekoliko faktora koji su ključ-

ni pokazatelji bolje bezbedno-
sne slike na teritoriji opštine 
Vrbas. Smanjen je broj krivič-

nih dela izvršenih na terito-
riji opštine i to za 12 posto u 
odnosu na prethodnu godinu, 
a za 23 u odnosu na 2014.go-
dinu. Procenat  rasvetljavanja 
koji podrazumeva  pronalazak 
nepoznatih izvršilaca krivič-
nih dela povećan je za 3,75 od-
sto u odnosu na 2015. A u od-

nosu na 2014.  8,58 posto. Broj 
krivičnih dela sa manjom ma-
terijalnom štetom ispod 5000 

dinara je smanjen za 39 posto 
u odnosu na 2015. godinu, a 
smanjen je čak za 54 posto u 
odnosu na 2014. godinu. Izvr-
šeno je je oko 27 odsto manje 
KD razbojništava u odnosu na 
prošlu i 58 odsto na pretprošlu 
godinu. Tokom prošle godine 
pronašli smo oko 75 posto iz-
vršilaca KD razbojništava. Iz-
vršeno je i znatno manje prekr-
šaja sa elementima nasilja, za 
40 posto,  a za 49 posto, u od-
nosu na 2014. godinu. Na izvr-
šenju KD policijski službenici 
su uhvatili 68 lica dok su proš-
le godine bila uhvaćena  42 lica, 
a 2014. godine samo 4 lica.

Konkretno kako stoje stva-
ri sa zaplenom droge ? 

Sa ponosom ističemo poja-
čan rad na problematici suz-
bijanja narkomanije gde smo 
lane imali 83 zaplene za razlku 
od 2015. godine kada smo iz-
vršili 68 zaplena droge, a 2014. 
bilo je 30 zaplena. Ukupna ko-
ličina zaplenjenih narkotika 
2016. godine bila je 3.248 gra-

ma, prošle  1241 gram, a pret-
prošle godine 165 grama. Po-
nosni smo i na Projekat  „Po-
licija u lokalnoj zajednici“, jer 
smo bili jedina opština na te-
ritoriji Vojvodine koja je spro-
vodila ovaj Projekat  MUP-a, i  
Vrbas je bio jedna od tri opšti-
ne u Srbiji, koja je učestvova-
la u ovom značajnom projektu. 
Cilj projekta je bio izgradnja 
partnerskog odnosa  i rada po-
licije i građana. Tako da smo 
mi prošle godine u saradnji sa 
opštinom Vrbas sproveli  14 
aktivnosti i neposredno ostva-
rili kontakt  sa oko 18.000. gra-
đana. Realizacija projekta i ne 
bi bila moguća da nije bilo ma-
terijalne pomoći opštine Vrbas 
i na tome im se ovom prilikom, 
posebno zahvaljujem.

Imali smo nedavno, seriju 
vandalizama u Vrbasu, ruše-
nje modernog dečijeg igrali-
šta u gradu, skidanje petokra-
ke sa Ruskog spomenika...Šta 
policija konkretno preduzi-
ma u ovakvim situacijama?

Što se tiče petokrake sa Ru-
skog spomenika, ista je prona-
đena i vraćena nakon inten-
zivne istrage, a kontrola nad-
zora dečijeg igrališta je poja-
čana, radi sprečavanja sličnih 
događaja.

Kakva je bezbednost građa-
na i šta je sa idejom o video 
nadzoru  u gradu?

Realizacija video nadzora u 
Vrbasu bi , iskreno se nadam, 
trebala u prvoj fazi da bude za-
vršena u 2017. godini. Sredstva 
Opštine, Pokrajine su obezbe-
đena za pokrivanje predškol-
skih i školskih dvorišta, nakon 
čega se prelazi u pokrivanje 
pojedinih saobraćajnica. Ve-
oma je bitno da se ovaj proje-
kat sprovede do kraja, jer isti 
predstavlja možda i jedan od 
najbitnijih pomoćnih sredsta-
va za poboljšanje bezbednosti 
u našem gradu.

                                       
                                        Lj.N.
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Ukoliko se temperature pri-
bliže minimalnim ili maksi-
malnim vrednostima, dola-
zi do usporavnja rasta biljke. 
Ekstremni uslovi  dovode  i 
do propadanja delova biljke. 
Najpovoljnije temperature za 
klijanje pšenice kreću se od  
14-20°C, kada biljka klija za 
5-7 dana. Pri temperaturi od 
7-8°C , klija za 17-20 dana, a 
pri nižim temperaturama  pe-
riod od setve  do nicanja može 
da traje i od 25-50 dana u zavi-
snosti od temperature i snež-
nog pokrivača.  Ukoliko po-
četak vegetacionog perioda 
pšenice prate niske tempera-
ture, posebno u uslovima ka-
sne setve  što je bio slučaj sa se-
tvom u prošloj godini, nicanje 
se može očekivati  tek u janu-
aru i februaru u zavisnosti od 
snežnog pokrivača. Klijanje i 
nicanje mogu da se odvijaju i 
na temperaturi od 0 - 2°C  i u 
toj fazi biljka je  i najotpornija 
na mraz. Najosetljivija faza ra-
zvoja je kada se biljka nalazi u 
fazi dva lista kada takva ulazi 
u zimu,  tada najviše strada od 
niskih temperatura. Biljke ka-
snije setve u proleće brže pro-

laze stadijume razvića i etape 
organogeneze, ozima pšenica  
se tada ponaša  kao jara pše-
nica,  usled čega ne uspeva  da 
u dovoljnoj meri  formira  ele-
mente prinosa.  Setvom pšeni-
ce posle 10. novembra  može 
se  očekivati niži prinos za 30-
40% u odnosu na setvu u op-
timalnom roku.  Vegetacioni 
period pšenice traje  260-280 
dana, a u kasnijoj setvi  skra-
ćen je na  180-220 dana.Takve  
biljke se slabije ukorenjavaju, 
ne mogu da koriste vodu i hra-
niva iz dubljih slojeva zemljišta  
od 60-100cm. Mere koje mogu 
povećati setvenu normu, prili-
kom kasne  setve i za do 20 po-
sto su plića setva do 3cm, va-
ljanje useva  na proleće radi 
većeg kontakta sa zemljištem, 
prekinutim zbog golomrazice, 
uzorkovanje zemljišta u janua-
ru, prihranjivanje, prati se po-
java štetočina, bolesti i prime-
na mera u skladu sa razvojem 
useva. Ipak, ni  jedna agroteh-
nička mera ne može kompen-
zovati  neizbežan pad prino-
sa  zbog kasnih rokova setve.                                                                                                                                        

   
   dipl.ing. Biljana Dobranić

Krajem prošle godine poja-
vila se u dnevnoj štampi in-

formacija o tome da izvestan 
broj mlekara, gde je navedena  
i „Dana“, prodaju mleko u ko-
jem su se našle bakterije štet-
ne po ljudsko zdravlje. “To je 
potpuno netačna informacija, 
istog dana kada je objavljena 
u novinama, ovde su banuli 
inspektori Veterinarskog  su-
botičkog  specijalističkog  In-
stituta i naši lokalni inspek-

tori  i rezultati njihovih ana-
liza su pokazali da ne postoji 

ni entero bakterija, niti  liste-
rija monogena, kako je pisalo 
u medijima“, kaže Jovan Vuji-
čić, upravnik vrbaske Mleka-
re. Dodajući da su inspektori  
došli nenajavljeno u Mlekaru, 
uzeli uzorke mleka  2,8 i 1,6 
mlečne masti kao i briseve sa 
raznih mesta, sa mašina za pu-
njenje, tankova za mleko, kao i 
ambalaže za mleko i rezultati 

analize su istog dana deman-
tovali objavljenu netačnu in-
formaciju. Mediji su tvrdili da 
postoji pojava entero bakteri-
je u mleku, koja se inače 
samo može ustanovi-
ti  unutra u mleka-
ri u proizvodnji. 

“Mi poseduje-
mo svoju far-
mu, to je ba-
rem pozna-
to ovde i na-
šem širem 
okruženju, 
to znači da 
imamo svo-
je mleko i 
prosto je ne-
moguće da u 
našoj mleka-
ri postoji takav 
problem“, naglašava 
Upravnik. On smatra da 
je ovo  dobar način i obave-
štenje svim građanima i svim 
potrošačima, da ova Mlekara 
svojom tradicijom i dugogo-

dišnjim postojanjem garantu-
je kvalitet koji su oni već bili 

u prilici da pro-
veravaju. Poznata je činjeni-

ca da je pre par godina u aferi 
„aflatoksin“, ova mlekara bila 
gotovo jedina i među retki-

ma u Vojvodini kada su 
nadležne inspekcijske 

službe utvrdile da u 
daninom mleku 

nije bilo nedo-
zvoljene koli-
čine aflatok-

sina. Ina-
če, u Dani 
se redov-
no rade i 
s p r o v o -
de zvanič-
ne i super  
analize ne 

samo mle-
ka,  već  svih 

mlečnih proi-
zvoda. Mlekara 

„Dana“ i dalje uspeš-
no plasira dvadeset hi-

ljada litara mleka na tržište 
cele Vojvodine i jednim ma-
njim delom na tržište Beogra-
da.                                Lj.N.

Garantovan kvalitet mleka 
Urađene zvanične i super analize u vrbaskoj Mlekari „Dana“

Kasna setva pšeniceBespovratna pomoć

Ove godine će 100 novih pre-
duzetnika dobiti bespovratna 
sredstva u iznosu do 250.000 
dinara za kupovinu opreme 
neophodne za pokretanje ili 
unapređenje posla, a na raspo-
laganju su i brojne poslovne i 

stručne obuke i savetodavna 
podrška iskusnih ekonomista. 
Prezentacija  je izazvala je veli-
ko interesovanje preduzetnika 
iz opštine Srbobran, a podrš-

ku kroz ovaj program prethod-
ne godine dobile su dve Jelene, 
Srbobranke - Jelena Marić sa 
farmom “Carpe Diem” i Jelena 
Dukić sa proizvodnjom i suše-
njem paradajza.” U budžetu za 
2017. godinu imamo sredstva 

za tu namenu, a i pored toga, 
opština Srbobran je, u sarad-
nji sa Nacionalnom službom 
za zapošljavanje, ušla u dodat-
ni program zapošljavanja u lo-

kalnoj sredini. Izdvojili smo tri 
miliona dinara za finansiranje 
javnih radova, preduzetnika i 
stručne prakse, a istu sumu će 
obezbediti i država, tako da će 
i kroz ove programe naši pre-
duzetnici i privrednici moći da 
poboljšaju svoje poslovanje, re-
kao je nakon prezentacije Ra-
divoj Debeljački, član Opštin-
skog veća i rukovodilac Kan-
celarije za lokalni ekonomski 
razvoj i dodao: “Svi ljudi koji 
su danas prisustvovali prezen-
taciji najverovatnije će i kon-
kurisati za podršku i progra-
mu ‘Pokreni se za posao’, a oni 
koji ne prođu kod partnerske 
NVO ENECA koja sprovodi 
program, imaju šansu da po-
dršku za svoje poslovne ideje 
dobiju u našim lokalnim pro-
gramima. Treba pokušati, tre-
ba konkurisati, niko ne može 
da vam garantuje sredstva, ali 
ukoliko ne konkurišete ne mo-
žete ni dobiti.   

                         Srbobran.net

Saveti za poljoprivrednike PSS –Vrbas

„Inspektori  iz Veterinarskog  specijalističkog  Instituta  iz Subotice i vrbaski  inspektori, potvrdili su ispravnost našeg mleka“, kaže Jovan Vujičić, uprav-
nik Mlekare „Dana“.

Kancelarija za lokalni ekonomski razvoj opštine Srbobran, u saradnji sa Nevladinom or-
ganizacijom ENECA, organizovala je predavanje na kojem je promovisan program “Pokre-
ni se za posao”.

Srbobranski preduzetnici

Jovan Vujičić, upravnik mlekare
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Prijem za porodice palih boraca u Vrbasu

Uvek otvorena vrata

Članove porodica koje su to-
kom ratova na prostorima ne-
kadašnje Jugoslavije izgubile 
svoje bližnje, primio je Milan 
Glušac, predsednik opštine 
Vrbas. U našoj opštini je bez 
svojih sinova, muževa i očeva 
ostalo blizu osamdeset poro-
dica, a ovaj prijem se za njih 
tradicionalno organizuje i tada 
im se uručuje i jednokratna 

novčana pomoć.„Ne možemo 
vam vratiti vaše najmilije, ali 
postoje drugi načini da vam 
izađemo u susret, kroz rešava-
nje vaših egzistencijalnih, ko-
munalnih ili drugih proble-
ma, onoliko koliko je to u na-
šoj moći. Kod mene i mojih sa-

radnika, vrata su vam otvore-
na u bilo koje doba. A ovaj pri-
jem je simboličan znak pažnje 
i podsećanje da na nas možete 
da računate“, naznačio je Glu-
šac. Prijemu, i razgovoru koji 
se potom poveo, prisustvova-
li su i članovi Opštinskog veća, 
Duško Ćutilo i Marijan Mija-
nović. Prisutni su se najviše 
zanimali za razne vidove po-

moći koje obezbeđuju lokalna 
samouprava i nadležno Mini-
starstvo za rad, zapošljavanje, 
socijalna i boračka pitanja, kao 
što su studentski prevoz, stam-
beno zbrinjavanje, pomoć in-
validnim licima ili slanje u ba-
nje i lečilišta.

Kulturna razmena
Na inicijativu članice Op-

štinskog veća Mali Iđoš, Kse-
nije Kustudić Đukić, u Vrba-
su je održan sastanak s ciljem 
razmene iskustva ove dve op-
štine iz oblasti kulture i ob-
razovanja.”Razgovarali smo   
vezi sa sprovođenjem dualnog 
obrazovanja. Iako, naše dve 
opštine pripadaju različitim 
okruzima, predstavnici vrba-
ske opštine će nam kroz savete 
i smernice pomoći. Dobila sam 
dragocene informacije, kako 
opština Vrbas radi i sprovodi 
razne projekte u oblasti kultu-
re i obrazovanja. Pokušavamo 
da unapredimo saradnju na 
svim nivoima, za početak će 
to biti kulturna razmena, kroz 
gostovanja kulturno umetnič-
kih društava. Ovih dana tre-
balo bi da održimo još jedan 
radni sastanak i  preciziramo 
na koji način bi još mogla sa-
radnja da se ostvari”, rekla je 
Kustudić Đukić. Radnom sa-

stanku pored gošće iz opštine 
Mali Iđoš prisustvovale su na-
čelnica Odeljenja za društvene 
delatnosti Mira Nedić i članice 
Opštinskog veća Ksenija Ben-
ce i Jovana Vujtović. “Zaklju-

čili smo da postoji obostrana 
želja za ostvarivanje  saradnje 
u oblasti kulture i obrazovanja 
između opština Vrbas i Mali 
Iđoš. Razgovarano je o moguć-
nostima saradnje kada je u pi-
tanju uvođenje sistema dual-
nog obrazovanja. SSŠ “4.juli” 

omogućava sticanje trećeg i 
četvrtog stepena obrazovanja  
koji su interesantni učenici-
ma sa teritorije opštine Mali 
Iđoš. Kada su u pitanju kul-
turni sadržaji od Dana muze-

ja do Festivala poezije mladih, 
te Dana amaterskih pozorišta, 
ali i drugih programa kulture. 
Konzumenti kulture u obe op-
štine će biti zadovoljni”, rekla 
je Mira Nedić.

                                           
                                          S.K.

Odluka o budžetu opštine Vrbas za 2017. godinu

Budžet 1,6 milijardi
Budžet za 2017. godinu iznosi 

1,602.000.000 dinara, odluče-
no je na poslednjoj sednici SO 
Vrbas. Obim planiranih priho-
da i primanja projektovan je na 
približno 1,6 milijardi dinara, 
što je 10,8 odsto više u odnosu 
na plan prihoda za 2016. godi-
nu. U 2017. očekuje se smanje-
nje poreza na zarade za oko 30 
miliona dinara, sve zbog dru-

gačije preraspodele utvrđene 
Zakonom o finansiranju lokal-
ne samouprave. Povećanje se 
očekuje od prihoda od dava-
nja u zakup poljoprivrednog 
zemljišta, takse za ozakonjenje 

objekata, posebne naknade za 
zaštitu i unapređenje životne 
sredine, prihoda od poreza na 
imovinu i kapitalnih transfe-
ra od drugih nivoa vlasti. Do-
nacije, dotacije i transferi pla-
nirani su u ukupnom iznosu 
od blizu 174,5 miliona dinara. 
Sredstva planirana u ovoj ka-
tegoriji uglavnom obuhvataju 
transfere ostalih nivoa vlasti. 

Najveći deo sredstava planiran 
je za finansiranje osnovnog i 
srednjeg obrazovanja – 96 mi-
liona, funkcionisanje Centra 
za socijalni rad – 24,4 milio-
na, Gerontološkog centra – 5 

miliona, dok su tekući tran-
sferi Domu zdravlja i Apoteci 
planirani na nivou od 15 mi-
liona. Rashodi za zaposlene u 
odnosu na 2016. povećani su 
za oko 10 miliona i planira-
ni su u iznosu od 391,419,719 
dinara. Odlukom o budžetu 
za 2017. godinu obezbeđena 
su sredstva za povećanje pla-
ta zaposlenih u Predškolskoj 

ustanovi za 6 odsto 
i ustanovama kultu-
re i ustanovama soci-
jalne zaštite za 5 od-
sto. Subvencije su pla-
nirane u iznosu od 94 
miliona dinara, što je 
za oko 15% manje u 
odnosu na planira-
na sredstva koja su 
bila izdvojena proš-
logodišnjim budže-
tom. Planirana sred-
stva najvećim delom 
su namenjena za po-
dršku poljoprivredi – 
38 miliona, JAZIP – 
14 miliona, JP Direk-

cija za izgradnju u likvidaciji 
– 32 miliona, program stručne 
prakse i javni radovi – 6,5 mi-
liona, i za projektno finansira-
nje javnog informisanja 4 mi-
liona dinara.

Obezbeđena su sredstva za povećanje plata zaposlenih u Predškolskoj ustanovi za 6 odsto i 
ustanovama kulture i ustanovama socijalne zaštite za 5 odsto.

Savet Mesne zajednice Ru-
ski Krstur je usvojio finansijski 
plan za 2017. godinu, po kom 
će MZ raspolagati sa 4,16 mi-
liona dinara. Iz budžeta Op-
štine Kula, Ruski Krstur dobi-
ja 3,716 miliona dinara, a Kr-
stur će ove godine po projektu 
dobiti i 300 hiljada  dinara za 
organizovanje sadržaja za Ki-
rbaj. Planirane su i investicije 
u vrednosti od 12,2  miliona  
dinara, koje su obezbeđene iz 
mesnog samodoprinosa, a koji 
će biti realizovani preko Opšti-
ne. Najveće ulaganje će biti 6,3 
miliona dinara za izradu pro-
jekta za fabriku vode i za kon-
kurisanje za sredstva od Po-
krajine, a udeo od do sada ne-
potrošenih sredstava iz samo-
doprinosa u ovom projektu je 
3 miliona dinara. Ove godine 
će biti asfaltirane i dve kritič-
ne ulice na Novom naselju, za 

šta je opredeljeno 900 hiljada 
dinara, milion dinara je name-
njeno za čišćenje atmosferskih 
jendeka, a 1,9 miliona dinara 
iz samodoprinosa za dotacije 
u sportu, kulturi, obrazovanju, 
socijalnoj zaštiti i udruženjima 
građana. Ove godine iz dota-
cija će najviše biti namenjeno 
sportu, pa će sportski klubo-
vi „Rusina“ dobiti ukupno 730 
hiljada dinara. Za Festival ru-
sinske kulture „Crvena ruža“ 
Dom kulture će dobiti 400 hi-
ljada dinara, a udruženja koja 
deluju u oblasti turističke pro-
mocije Ruskog Krstura dobi-
će ukupno 260 hiljada dinara. 
U oblasti obrazovanja Mesna 
zajednica će ove godine obez-
bediti 120 hiljada dinara za kr-
stursko odeljenje Predškolske 
ustanove „Bambi“, a za oblast 
socijalne zaštite ukupno 310 
hiljada dinara.

Usvojen finansijski plan za Ruski Krstur

Velika ulaganja  

Saradnja opština Mali Iđoš i Vrbas

U opštini Vrbas je bez svojih sinova, muževa i očeva osta-
lo blizu osamdeset porodica. Prijem je simboličan znak pa-
žnje, saopštili su iz lokalne samouprave, koja za ove poro-
dice obezbeđuje razne vidove pomoći.
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Društvo inžinjera i tehničara Vrbas

Prezentacija radova
Na skupštini Društva inže-

njera i tehničara Vrbas(DI-
TV) usvojen je plan 
za tekuću godinu, 
kao i izveštaj o 
radu za pret-
hodnu go-
dinu. Novi-
na ove godi-
ne jeste što je 
DITV postao 
članica Saveza 
inženjera Vojvo-
dine, koji ima svega 5 
članica. „Od ove godine dobili 
smo mogućnost da prezentu-

jemo naše radove i objavljuje-
mo ih na sajtu Saveza in-

ženjera i tehničara 
Srbije, a pokre-

nuli smo ini-
cijativu da  
predavanja 
koja mi or-
ganizujemo 
budu u sklo-

pu bodova-
nja Inženjer-

ske komore Sr-
bije“, rekao je Igor 

Milović, predsednik DITV-a.
                                          S.K.

Firme u okolini koje se bave 
nabavkom i prometom ogrev-
nog drveta i uglja imale su to-
kom hladnih januarskih dana 
povećan obim posla. 
„Mogu vam reći da je trenut-

no kod nas „luda kuća“, ko-
liko nam ljudi dolaze i zovu 
da se raspitaju. Obim posla je 
stvarno povećan. Ipak, prošla 
i pretprošla godina bile su sla-

bije zbog zima koje su bile bla-
ge“, zapaža Marija Borjan iz 
STR „Vavilon“ u Malom Iđošu. 

Cene uglja na ovom stova-
rištu variraju od vrste. Suše-
ni se prodaje za 13000 dina-

ra po toni, ugalj Banovići za 
14000 din/t, a kovinska koc-
ka i kolubarski ugalj za 8000 
din/t. Cena drva sa sečenjem 
i prevozom iznosi 5800 dina-

ra za kubni metar. 
Nestašica drva primetna je i 

u Vrbasu. Iako, ih „Šljunkara 
MR“ prodaje po ceni od 5000 
dinara, za kubik bukve i cera, 
odnosno 4500, za kubik bagre-
ma, nabavka je veoma otežana. 
Područja oko Novog Pazara, 
Niša i Vlasine, odakle im drva 
stižu, su pod snegom. 
„Velika je navala i potražnja u 

celoj zemlji. Kod nas je ona po-
većana za najmanje 20 do 30%. 
Trudimo se da odgovorimo na 
potrebe građana“, kaže Vuja-
din Marković iz „Šljunkare 
MR“ na Bačkopoljskom putu. 

Temperature u debelom mi-
nusu, ispraznile su spremišta 
čvrstih energenata, čak i onih 
domaćinstava koja su se ozbilj-
no spremila za grejnu sezonu.

                                          A.S.

Potrošači u Vrbasu tokom le-
denih dana obraćaju se PJ „Vo-
dovod i kanalizacija“ zbog pu-
canja vodomera. Kako kažu 
u „Komunalcu“, do smrzava-
nja brojila dolazi usled neade-
kvatne zaštite merača, a odr-
žavanje unutrašnjih instala-
cija i vodomera je isključivo 
u nadležnosti individualnih 
potrošača, odnosno skupšti-

na ili saveta zgrada. „Do pu-
canja vodomera dolazi jer po-
trošači, najčešće, nisu na vre-
me zbrinuli svoja brojila, dok 
unutrašnje instalacije stradaju 
usled neujednačene tempera-
ture u prostorijama. Oni čiji su 
se vodomeri ili instalacije zale-
dili, imaće problem kada tem-
perature pređu u plus jer može 

doći do pucanja. Pravovreme-
na zaštita doprineće izbegav-
nju nepotrebnih troškova za-
mene vodomera ili povećane 
potrošnje“, savetuju u PJ „Vo-
dovod i kanalizacija“. U sluča-
ju da se dogodi oštećenje iza-
zvano smrzavanjem vodome-
ra, radnici vrbaskog vodovoda 
izlaze na teren i rešavaju pro-
blem, ali uz nadoknadu troš-

kova. Кako bi se izbeglo pla-
ćanje štete, u „Vodovodu i ka-
nalizaciji“ predlažu građani-
ma da se pridržavaju uputsta-
va, odnosno, da toplotno izo-
luju uređaje i instalacije. Save-
te  za održavanje vodomera i 
unutrašnjih instalacija građa-
ni mogu dobiti u PJ “Vodovod 
i kanalizacija”.

Pucaju vodomeri

Planuli drva i ugalj
Povećana tražnja na drvarama i stovarištima

Smrzavanje brojila - neadekvatna zaštita 

“Održavanje unutrašnjih instalacija i vodomera je isključi-
vo u nadležnosti individualnih potrošača, odnosno skupšti-
na ili saveta zgrada”, saopštili su iz Javnog komunalnog pre-
duzeća “Komunalac”.

Za Sivac ugovor vredan milion dinara

Zamenik predsednika opšti-
ne Kula, Karolj Valka potpi-
sao je Ugovor za dodelu sred-
stava za uklanjanje divljih de-
ponija sa poljoprivrednog ze-
mljišta u Sivcu vredan milion 
dinara. Ugovor o dodeli sred-
stava iz pokrajinskog budžeta 
je u Novom Sadu uručio Po-
krajinski sekretar za poljopri-
vredu, vodoprivredu i šumar-

stvo Vuk Radojević. Prema re-
čima Karolja Valke, opština 
Kula će takođe finansijski uče-
stvovati u realizaciji ovog pro-
jekta sa 400 hiljada dinara, a 
uklanjanje  deponija će se na-
staviti  i narednih godina i  u 
drugim naseljenim mestima 
u kulskoj opštini. Na ovaj na-
čin, u osam lokalnih samou-
prava koje su dobile ova sred-

stva, biće uklonjeno blizu 20 
hiljada kubnih metara otpa-
da. Time će biti obezbeđeno 
17 hektara novog obradivog 
zemljišta, koje će moći da se, 
po godišnjem programu lokal-
nih samouprava, daje u zakup 
i da se tako ostvare prihodi i 
za Republiku, Pokrajinu i za 
lokalne samouprave.

Uklanjanje divljih deponija

Cene uglja  variraju, u zavisnosti od vrste. Osetna je nestašica drva, jer je nabavka otežana. 
Područja oko Novog Pazara, Niša i Vlasine, odakle drva stižu, su pod snegom.

Obezbeđeno 2,2 miliona
Stipendije za studente opštine Mali Iđoš

Opština Mali Iđoš obezbedi-
la je stipendije za 38 studenata 

odnosno za 3 studenta na post-
diplomskim studijama za škol-
sku 2016/17. godinu. Predsed-
nik opštine Mali Iđoš, Marko 
Lazić  potpisao je ugovore o 

stipendiranju sa 41. studentom 
sredinom januara. Osim Lazi-

ća u ime lokalne samouprave 
dobitnike stipendija  pozdra-
vili su Zoltan Kerekeš, zame-
nik predsednika opštine, Ko-
vač Karolj, pomoćnik predsed-

nika opštine, Ksenija Kustu-
dić Đukić i Zoran Vujinović, 

članovi Opštin-
skog veća. Lokal-
na samouprava je 
izdvojila 2,2 mili-
ona dinara iz op-
štinskog budžeta 
za stipendiranje 
studenata  koji 
pohađaju osnov-
ne, master i posti-
plomske studije u 
Srbiji, Crnoj Gori 
i Mađarskoj. No-

vina u odnosu na prošlu godi-
nu jeste stipendiranje studena-
ta koji su na postdiplomskim 
studijama. Visina stipendije 
iznosi 6.000 dinara.

Održana godišnja skupština DITV
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Opštine Kula, Vrbas, Srbo-
bran i Mali Iđoš administra-
tivno nisu objedinjene u jedan 
region, ali su sa svojom poha-
ranom privredom, armijama 
nezaposlenih, i drugim eko-
nomskim pokazateljima, obje-
dinjene u problemima i mate-
rijalnom položaju stanovnika.

I ako su sredi-
nom prošle deceni-
je, dok su preduzeća 
još uvek samo posr-
tala, građani držali 
do ponosa i ustruča-
vali se da traže soci-
jalnu pomoć, kasni-
je privredno posrnu-
će, dovelo je do toga 
da masovno usme-
re svoje zahteve pre-
ma lokalnim samo-
upravama, centrima 
za socijalni rad i svi-
ma ostalima koji, u sistemu i 
van njega, pružaju bilo kakvu 
pomoć. 

Žrtve tranzicije – „Od 2012. 

godine broj i struktura kori-
snika potpuno su promenjeni. 
Tranzicija u socijalnoj zaštiti  
uticala je na to da imamo naj-
veći broj radno sposobnih na 
evidenciji 
korisnika 
prava na 
novčanu 
socijalnu 
pomoć, to 
jest onih 
koji su u 
pr o c e s i -
ma priva-
tizacije ostali bez posla“, sop-
štava Biserka Veselinović, di-
rektorka Centra za socijalni 
rad Srbobrana. 

Socijalna zaštita, zamišljena 
tako da pomaže najugroženiji-
ma, prvenstveno radno nespo-
sobnim licima, proširila je svo-
ju „delatnost“ i na deo stanov-
ništva koji je sposoban da se 
stara o sebi i zarađuje prihod. 

Najteže u zimskom perio-
du - „Zimski period najpo-
uzdanije daje odgovor na pi-
tanja o siromaštvu, potreba-
ma građana i mogućnostima 
zajednice da odgovori na nji-
hove potrebe. Troškovi života 
su najveći, a mogućnost za se-
zonskim poslovima nedovolj-

na da obezbedi egzistencijalne 
potrebe. Tako je i ove zime u 
Srbobranu korisnika čak 477 
porodica, što je uzimajući u 

obzir ukupan broj stanovni-
ka zaista mnogo“, kaže Biser-
ka Veselinović. 

Slično stanje je i u Vrbasu, 
gde je udeo korisnika socijal-

ne zaštite u ukupnoj popula-
ciji iznad 11%. 

Građanima i struja skupa 
- Ekonomski položaj proseč-
nog domaćinstva dobro opisu-
je činjenica da je i plaćanje ra-
čuna postalo „luksuz“. Osetan 
je pad pretplatnika fiksne tele-
fonije, a sve veći broj onih koji 
apliciraju za oslobađanje udela 
računa za električnu energiju. 

„Ovo pravo najlakše ostvaru-
ju korisnoci novčane socijalne 
pomoći i dečjeg dodatka. Ima-
mo mnogo žalbi građana koji, 
uprkos teškom materijalnom 
stanju, ne mogu da ostvare 
ovo pravo najčešće jer posedu-
ju nekretninu određene kva-
drature koja to ne dozvoljava“, 

kaže Gor-
dana Mi-
lović, šef 
O d s e k a 
d r u š t ve -
ne brige o 
deci u op-
štini Vr-
bas. 

D o b r o 
obavešte-
ni o po-
vlast ic a-
ma – Na-
rodski re-

čeno, ljudi su postali „pravno 
potkovani“ i obraćaju se insti-
tucijama sa tačno usmerenim 
zahtevima, ali često nisu u sta-
nju da do kraja  rastumače za-
konske odredbe, pa bivaju ne-
zadovoljni i revoltirani. Kada 
ljudi deluju iz puke potrebe za 
preživljavanjem, postaju „soci-
jalne bombe“, pa je to ponaša-
nje i razumljivo. Mnoge revol-
tira činjenica da neko „bolje si-
tuiran“ sasvim legalno može 
da lakše od njih ostvari prava 
na socijalnu zaštitu. 

Narodne kuhinje i obrazo-
vanje – U vrbaskom Crvenom 
krstu u čijim prostorijama se 
raspodeljuju obroci „narodne 
kuhinje“, kažu da se broj kori-
snika udvostručio od vremena 

kada je  ovaj vid po-
moći pokrenut. Tatja-
na Gluščević, sekre-
tar ove organizacije, 
veruje da je rešenje u 
obrazovanju, a da su 
nepismenost i nezna-
nje najveći problemi 
sa kojima se suoča-
vaju ugrožena lica i 

oni ih drže ispod granice siro-
maštva i socijalno isključenim. 

Crveni krst i drugi lokal-
ni akteri uključeni su u izra-
du Programa socijalne zašti-
te, koji bi trebalo da definiše 
ovu oblast u narednom peri-
odu. Ipak, ceo ovaj sistem ima 
svoje krajnje granice do kojih 
može da se napregne. 

                            A. Semakin

U porastu broj korisnika usluga socijalne zaštite

Sve više se okrećemo „socijali“
Socijalnu pomoć danas koriste i radno sposobni, uglavnom žrtve tranzicije. Najveća dava-
nja su u zimskom periodu, a građani se dobro informišu o svim povlasticama iz državne 
kase. Ne nazire se pad ovakvog trenda. Barna Beata, Mali Iđoš

 
Teška je materijalna situacija građana 
ovde, tako da ima socijalnih slučajeva. 
Izdvajaju se sredstva za socijalu. Među-
tim, treba reći da ima i takvih pojava 
ovde, da neki  neće da rade ništa. Lakše 
je  da se živi na račun socijale, nego da 
se nešto radi i zaradi.

Građani o socijalnim davanjima:

Teško stanje

Pešti Anitić Julijana, Mali Iđoš
 

Naše socijalne službe nisu baš najbolje 
organizovane. Ima mnogo  bolesnika i 
nemoćnih za rad, koji treba da dobiju 
pomoć, a ne dobijaju je. Problem je  
najverovatnije u organizaciji službi, jer 
ne sagledavaju  na  terenu  unutrašnje 
probleme. Više se  u svom radu oslan-
jaju na priče spolja, na komšijske priče, 
nego na stvarne probleme i potrebe koje  
imaju korisnici njihove pomoći. 

Srdjan Radojčić, Vrbas
 

Pretpostavljam da je raspodela socijalne 
pomoći tolika zbog velike nezaposlen-
osti. Čak bi i mnogi građani koji su u 
radnom odnosu, zbog niskih mesečnih 
primanja, olako mogli da se prijave. 
Radim u školi, a tamo deca koja ko-
riste socijalnu pomoć, imaju besplatne 
udžbenike i užinu.

Dragana Tepavčević, Vrbas
 

Teško opšte materiijalno stanje u državi 
i velika nezaposlenost, opterećenost 
računima, porezima, primoravaju ljude 
da se snalaze na razne načine. Nije 
tačno da ljudi neće da rade, snalazimo 
se i preživljavamo, samo nemamo gde, 
pa je i to postala neka vrsta snalaženja 
i preživljavanja.

Radmila Oljača, Srbobran
 

Teško se živi, najpre zbog velike ne-
zaposlenosti. Mnogo ima korisnika 
socijalne pomoći, ali mislim da je mnogo 
i onih koji imaju pravo na pomoć, a iz 
raznih razloga je ne traže. Neke od njih 
je sramota. Ljudima koji jedva preživl-
javaju, posebno je teško zimi. Mnogo 
ima gladnih.

Ljiljana Komazec, Sivac
 

Kada je isplata dela socijalnih davanja, 
ispred Pošte vidim dugačak red. Mno-
go je korisnika, a biće ih sve više. U 
okruženju imam dosta ljudi, gde su u 
porodici oboje supružnika ostali bez 
posla. Teško se živi, dosta onih koji su 
zaposleni, rade za minimalac, što nije 
ni blizu dovoljno da se živi.

Česte  mere jednokratne podrške 

Kako kažu u centrima za socijalni rad, vrlo su česte 
primene jednokratne pomoći - interventne novčane 

pomoći, snabdevanja osnovnim životnim namirnicama, 
ogrevom, kuvanim toplim obrocima, a za pojedinačne 

slučajeve moguće je napraviti pojedinačni plan zaš-
tite. Ovaj mehanizam koristi se za rešavanje problema 
porodica koje su u kriznoj situaciji. Velika opterećenja 

u tom vidu, trpe i lokalne samouprave, jer građani 
sve ćešće pišu svom predsedniku opštine sa molbama 
i zahtevima za hitnom materijalnom intervencijom 

kako bi prevazišli neki krizni momenat. Slične zahteve 
građani adresiraju i svojim mesnim zajednicama.

Slabe ekonomske  aktivnosti i predviđanja

Da se situacija neće skoro promeniti ilustruje i podatak 
da je u vrbaskoj opštini veći broj zatvorenih nego 

novootvorenih preduzetničkih radnji, a neznatno je 
povećanje broja privrednih društava. Slično je i u ostale 
tri opštine, gde su priče o zapošljavanju i samozapošlja-

vanju, takođe, još uvek samo priče.
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Profesorka iz Kule najbolja u Srbiji

Težak zadatak 
Jedan od šesnaest najboljih edukatora Srbije u 2016.godini,  je profesorka Aleksandra Seku-
lić  iz Ekonomsko - trgovinske škole u Kuli. 
Nagrada za najboljeg eduka-

tora Srbije dodeljuje se po tre-
ći put pod pokroviteljstvom 
Udruženja za podsticanje pre-
duzetništva”Živojin Mišić”. 
Kriterijumi za odabir najbo-
ljih edukatora su bili: edukato-
ri koji na času i u sklopu svog 
predmeta i redovne nastave 
podstiču učenike na inovativ-
nost i provokativnost. Profe-
sorka Aleksandra Sekulić svo-
jim radom pokazuje šta je pra-
vi kvalitet u nastavnoj praksi 
i dokazala da se pravi kvalitet 
mora prepoznati. 

Ona je već dobitnik velikog 
broja nagrada za svoj predani 
rad i učesnik je različitih me-
đunarodnih konferencija o in-
kluziji, drami u obrazovanju i 
o upotrebi novih tehnologija u 
radu sa učenicima. 
Profesorka Sekulić 
kaže da je nastav-
nički poziv jedan 
od najodgovornijih 
poziva, jer nastav-
nici imaju težak i 
vrlo važan zadatak 
da prenesu  znanje 
učenicima i time 
direktno utiču na 
formiranje, razvoj 
i budućnost svojih 
učenika, a uz to bi trebalo da 
ih vaspitavaju. “Poziv nastav-

nika doživljavam kao name-
štenje iznad svakog drugog na-

meštenja. Akcenat, odnosno, 
moj opšti cilj, zbog toga, jeste 

da svoju nastavu menjam i pri-
lagođavam učenicima i okol-

nostima. Težim da je unapre-
dim, a između svega ostalog, 

proširenja metodičkih zna-
nja, osnov su tog unapređe-

nja. Mislim da stalno profesi-
onalno usavršavanje, celoži-

votno učenje, bo-
gate iskustvo i po-
tvrđuju stručnost, 
a svrsishodna pri-
mena novog dono-
si korisne prome-
ne. Moja nasta-
va se prema mom 
mišljenju nalazi 
između tradicio-
nalne i savreme-
ne. Trudim se da 
zadržim sve ono 
što je dobro u tra-
dicionalnoj nasta-
vi, a da je unapre-
dim modernijom 
i aktivnom. Uvek 

želim da pridobijem i one 
učenike čija je zainteresova-

nost na časo-
vima mala ili 
gotovo nika-
kva i da časo-
vi koje orga-
nizujem budu 
zanimljiviji i 
dinamičniji, 
da angažuju 
svakog uče-
nika, ali da to 
ne bude samo 
puka igrarija, 

već način rada koji će ih pri-
voleti da istražuju, da stiču sa-

znanja, da uče da uče, 
da sarađuju, da uvi-
de smisao obrazova-
nja i razvijaju želju 
da se obrazuju, a ka-
snije i samoobrazu-
ju. Često je za to po-
godna projektna na-
stava, radioničarski 
i grupni rad”, kaže 
profesorka Sekulić, i 
dodaje da veruje da je 
svaki prosvetni ranik 
prvo učitelj, pa onda 
nastavnik  ili profe-

sor stručan za neku oblast na-
stave.                                  S.K.

Aleksandra Sekulić je već nagrađena je prvom na-
gradom na konkursu “Saznali na seminaru primeni-
li u praksi”2012.g. za rad “Glembajevi su (opet) među 

nama”, nagradu za ogledni čas “Godo dolazi” na 
konkursu Centra za stručno usavršavanje Kikinda 

školske 1014/2015. g. Učestvovala je u Microsoft radi-
onici “Ugledni nastavnik” 2013.godine i tada je ušla 
u grupu 20 uglednih nastavnika Srbije. Dobitnik je i 
prestižnog pokrajinskog priznanja “Dr. Đorđe Nato-

šević” za 2016. godinu.

Nacionalni praznik Rusina

Svečanost u Kucuri 
U Domu kulture u Kucuri 

održan je svečani program po-
vodom Nacionalnog prazni-
ka Rusina. Program je orga-
nizovala Područna kancela-
rija Nacionalnog saveta (NS) 
Rusina u Kucuri. Svečanosti 

su prisustvovali predstavnici 
lokalne samouprave  Vrbasa,  
Ksenija Bence i Duško Ćuti-
lo, predsednik Izvršnog odbo-
ra NS Željko Kovač, kucurski 
paroh o. Vladislav Rac i pred-
sednik Saveta Mesne zajednice 

Kucura, Željko Bjelan. U pro-
gram su učestvovali  učenici 
Osnovne škole „Bratstvo je-
dinstvo“ iz Kucure, amateri 
KUD „Žatva“ i pisci Serafina 
i Silvester Makaji.

Najviša ocena za OŠ “Bratstvo jedinstvo”

Vrbaska škola za primer

Tim za spoljšnje vrednova-
nje izvršio je eksterni nadzor u 
OŠ „Bratstvo jedinstvo“ iz Vr-
basa, i prema zvaničnom izve-
štaju Školske uprave Novi Sad, 
ova  škola je ocenjena najvi-
šom ocenom –  četiri. „Ova-
ko visoko procenjen rad ško-
le daje vetar u leđa svim ak-
terima obrazovno-vaspitnog 
procesa da i dalje unapređuju 
sve oblasti rada i ostanu ško-

la koja ostvaruje zapažene re-
zultate na svim poljima. Naj-
ponosniji smo na činjenicu da 
su svi indikatori, koji prate na-

stavni proces u školi, ocenjeni 
najvišom mogućom ocenom, 
što dokazuje kvalitet nastave 
same škole“, kazala je direk-
torka Slavica Šestović. U zva-
ničnom izveštaju Tima spoljaš-
nih evaluatora naznačeno je da 
OŠ „Bratsvo jedinstvo“ može 
biti primer ostalim ustanova-
ma. Od ukupno 30 standarda, 
škola je ostvarila 28, što pred-
stavlja 93,33% svih standar-

da, među kojima je i 15 stan-
darda ključnih za vrednova-
nje, odnosno 100% ključnih 
standarda.

Konkurs za vrbaske osnovce

Kap vode na dlanu
Nagradni konkurs za najbo-

lje dečije likovne i literarne ra-
dove na temu „Кap vode na 
dlanu“, na kome pravo učešća 
imaju učenici vrbaskih osnov-
nih škola, raspisalo je JКP „Кo-
munalac” Vrbas. Кonkurs je 
otvoren do 6. februara 2017. 
godine, a raspisan je povodom 
26. januara, Svetskog dana ob-
razovanja o zaštiti životne sre-
dine, sa željom da podstakne 

decu da razmišljaju o vodi i 
njenom značaju. Pesme, krat-
ke priče i likovna dela đaci tre-
ba da dostave predmetnim na-
stavnicima, a svaka škola sa 
područja opštine Vrbas će pri-
stigle radove proslediti na oce-
njivanje. Na pozadini svakog 
rada potrebno je napisati ime i 
prezime autora, odeljenje, ime 
učitelja ili nastavnika.

Škola iz Krstura u Evropskom projektu

„Tvoja Evropa! Tvoj glas!“
Osnovna i srednja škola sa 

domom učenika „Petro Kuz-
mjak“ iz Ruskog Krstura iza-
brana je među 33 srednje ško-
le iz zemalja Evrope, koji će 
učestvovati u projektu „Tvoja 
Evropa! Tvoj glas!“. U konkur-
snoj dokumentaciji Škola je na-
vela da je jedina u svetu u kojoj 
se redovna nastava odvija na 
rusinskom jeziku na srednjoš-
kolskom, gimnazijskom nivou. 
Škola „Petro Kuzmjak“ jedina 
je izabrana za učestvovanje u 
ovom projektu. Kako su Ško-
lu informisali organizatori – 

Evropski ekonomski i socijalni 
komitet, na konkursu je uče-
stvovalo čak 687 škola iz ra-
znih država, a za učestvovanje 
na Konferenciji „Tvoja Evropa! 
Tvoj glas!“ izabrane su 33 ško-
le. Konferencija će biti održana 
30. i 31. marta u Briselu, uče-
stvovaće učenici od 16 do 18 
godina, koji će diskutovati o 
budućnosti i izazovima sa ko-
jima se Evropska unija suoča-
va. Iz krsturske Škole će uče-
stvovati troje srednjoškolaca, 
uz pratnju profesora.

U zvaničnom izveštaju Tima spoljašnih evaluatora nazna-
čeno je da OŠ „Bratstvo jedinstvo“ može biti primer ostalim 
ustanovama. Od ukupno 30 standarda, škola je ostvarila 
28, što predstavlja 93,33% svih standarda.



NAZIV10 KULTURA

Dani Svetosavlja 
U organizaciji Kulturnog 

centra “Car Dušan Silni” iz 
Feketića održaće se “III Dani 
Svetosavlja opštine Mali Iđoš”. 
Prvog dana ove manifestaci-
je, 26. januara, sa početkom u 
19 sati u holu lovćenačke OŠ 

“Vuk Karadžić” na programu je 
“Veče poezije, proze, muzičkog 
i likovnog stvaralaštva”. Uče-
stvuju pesnici, pisci, učenici 

muzičke škole iz Bačke Topo-
le, kao i đaci sve tri škole ma-
loiđoške opštine koji su se ista-
kli na literarnom i likovnom 
konkursu “Svetosavlje kao in-
spiracija”.
“Velika svetosavska akademi-

ja u sali Doma kulture u Feke-
tiću, 28. januara u 19 časova, 
okupiće osim našeg društva, 
i kulturno-umetnička društva 

iz Malog Iđoša, Lovćenca, Sr-
bobrana, VIS “Mironosice” iz 
Subotice i “pinkovu zvezdicu” 
Žarka Pribakovića. To je veliki 
događaj za naše mesto i za naš 
Kulturni centar “Car Dušan 
Silni”, rekao je Goran Đukić, 
predsednik ovog Udruženja.

                                         A.S. 

Autori “Njuz Neta” u Vrbasu

Nova knjiga iz radionice au-
tora popularnog sajta „Njuz 
Net“, koji se bavi političkom 
parodijom i satirom, pod nazi-
vom „Prava istorija sveta“, pro-

movisana je u čitaonici Narod-
ne biblioteke „Danilo Kiš“ u 
Vrbasu.

Kako su na promociji istakli 
autori, Bane Grković, Bojan 
Savić, Marko Dražić i Nenad 
Milosavljević, knjiga je dokaz 
da istoriju ne moraju da pišu 
samo pobednici, već da mogu 
da je pišu i “luzeri”. Dražić je 
to potkrepio mišljenjem da ni-
jedna istorija nije sasvim prava, 
a da je ova njihova, neozbiljna 

istorija , možda i verodostojni-
ja od nekih koje pretenduju da 
budu ozbiljne i prave. 

U prethodnoj knjizi, Nju-
zovci su već na satiričan na-

čin obradili i parodirali srp-
sku istoriju, a sada su se foku-
sirali na svetsku istoriju „od 
Biblijskih vremena do kraja 20. 
veka“. U njoj su prikazali kako 
bi istorijski događaji izgledali 
da su postojali tabloidi, pa se 
ovde zapravo radi o satiričnoj 
kritici politike i medija. Knji-
gu je objavila beogradska “La-
guna” i doživela je već sedam 
izdanja.

                                           A.S. 

„Prava istorija sveta“ 
U Feketiću i Lovćencu svečanost

Uskoro treći roman
Nadaljčanka Tatjana Vuja-

nić, stvaralačkim radom se 
bavi od ranog detinjstva. “Još 
kao dete sam u svoj dnevnik 
počela da beležim sve važne 
momente. Mnogo ka-
snije, u meni je sazre-
la odluka da napišem 
knjigu i tako je nastao 
moj prvi roman pod 
nazivom ‘Prozor duše’. 
Imala sam potrebu da 
sebi dokažem da mogu 
to da uradim.Volim da 
čujem neko anegdotsko 
pričanje, ili neku krat-
ku priču koju literarno 
proširim i obradim. Inspiraci-
ju crpim tako što posmatram 
ljude oko sebe, a emocije koje 

neki događaj izazove u meni 
pretočim u priču. I to je poče-
tak. Tada sledi meni najdraži 
deo, a to je pisanje”, kaže Ta-
tjana. Podrška za avanture u 

stvaralačkim i istraživačkim 
poduhvatima, su joj  porodi-
ca i prijatelji. Od pisanja, kako 

kaže, ne može da se živi. “Da-
nas je ponuda na sajmu knji-
ga, kao i u knjižarama, veli-
ka i potrebno je mnogo sreće 
da se neko odluči baš za vašu 

knjigu. Ipak, svaka pi-
sana reč pronađe put do 
svog čitaoca. Moje roma-
ne su ispratili sjajni pri-
kazi profesora književ-
nosti Pavleta Papulina, a 
ljudi do kojih mi je stalo 
rado ih čitaju. Svaka kri-
tika je korisna, bilo da je 
dobra ili loša, ali pokuša-
vam da zaštitim sebe od 
negativnih ljudi, jer moj 

stav prema životu je pozitivan. 
Takvi su i moji likovi”, istakla 
je mlada spisateljica. Ona ima 

ambiciju da napi-
še još mnogo ro-
mana i kratkih 
priča u kojima će 
ljubitelji ove lepe 
umetnosti uživati. 
Stvaranje je nešto 
u čemu se prona-
lazi i od čega crpi 
mnogo pozitivne 
energije. Trudi se 
da ostane odgo-
vorna prema sa-
moj sebi, jer, kako 
kaže, u velikoj 
meri je sama tvo-
rac svoje sudbi-
ne, i na isti način 
vaspitava i svoju 
decu. Ona smatra 
da je veoma  važ-
no u životu raditi 
ono što voliš, jer 
je upravo to ono 
što te ispunjava. 

                   S.K.

Tatjana Vujanić, mlada spisateljica iz Nadalja

Prvi roman „Prozor duše“ objavila je 2010.godine, tri godine kasnije iz štampe je izašao dru-
gi roman „Ljubav je prijateljstvo“, a 2015. godine objavila je monografiju sekcije modernog 
plesa „Zvezdice“, pod nazivom „Put do zvezda“, i zbirku pripovedaka „Preokret“. Povreme-
no objavljuje priče u mnogim književnim časopisima.

“Predana sam pisanju. Često kada i 
ne sedim za pisaćim stolom ja i tada 
u glavi pišem. Neretko se desi i da 
ustanem iz sna da zabeležim neku 
zanimljivu misao da mi do jutra ne 
pobegne. Do sada sam izdala četiri 
knjige, trenutno pišem treći roman 
i nestrpljiva sam da vidim na koji 
način će moji junaci rešiti životne 

probleme”, kaže Vujanić.

Srbobranci muzikom 
protiv zaborava           

Koncert je otvorio Radivoje 
Paroški, predsednik SO Srbo-
bran koji je rekao da je pono-
san činjenicom što tolerancija, 
razumevanje i zajedništvo kra-
se svakodnevni život. ”Ostaje-
mo dosledni sebi dajući puni 
doprinos očuvanju kulturne 
tradicije svojih predaka, oti-

majući od zaborava i neguju-
ći najbolje vrednosti Panon-
ske ravnice. Da sadašnja i bu-
duća pokolenja ne bi ostala osi-
romašena za deo svoje kultur-
ne tradicije, pobrinuo se KUD 

“Aranj Janoš”i mi ga u tome po-

državamo. Opština Srbobran 
uvek će podržavati manifesta-
cije koje služe ovoj misiji,rekao 
je Paroški. Nastupao je Vojvo-
đanski veliki orkestar, formi-
ran prošle godine na predlog 
Brašnjo Antala, potvrdivši le-
potu mađarske narodne izvor-
ne muzike. Orkestar je ovom 

prilikom nastupio sa devet čla-
nova iz Vojvodine. Specijlna 
gošća bila je Ana Čizmadija iz 
Kupusine, međunarodno pri-
znata pevačica izvorne mađar-
ske narodne muzike. Izvedena 
je i dečja pozorišna predstava.

„Muzika naših predaka“ je naziv manifestacije, koju MKUD 
„Aranj Janoš“ organizuje sa idejom da od zaborava sačuva 
mađarsku nacionalnu muziku i kulturno nasleđe Mađara 
u Vojvodini. Pokrovitelj manifestacije bila je lokalna samo-
uprava i Nacionalni savet Mađara.

U vrbaskoj Biblioteci promovisana nova knjiga Njuzovaca
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Zemlja u kojoj cveta hiljadu cvetova
Sam kako to obično i biva u 

mom slučaju. A samoću bih 
možda najbolje definisao ne-
minovnošću mogućeg pretva-
ranja onoga što smo primili u 
ono što ćemo dati. Zato mi sa-
moća lakše pada. Život i sma-
tram brisanim prostorom u 
kome je čovek ipak sam. Be-
skrajni svet prepun nevažnih 
trenutaka, ljudi i događaja. 
Ipak, trenuci u kojima osetite 
bliskost, razumevanje i pove-
renje zaista mogu značiti mno-
go uprkos granicama koje vas 
okružuju. U ovoj, po svemu, 
meni vrlo stranoj zemlji i kul-
turi sam dobio konačnu slo-
bodu stvaranja, iako to iz per-
spektive čitaoca ovih redova u 
zemljama Zapadne civilizaci-
je može jako strano zvučati. 
Skoro neverovatno. A u živo-
tu nema mnogo važnijih stva-
ri od te slobode uzajamnosti u 
stvaranju. 

Teško je zauzeti stanovi-
šte političkog ili sociološkog 
suda o jednoj, ipak, tako ne-
poznatoj zemlji koja zauzima 
trećinu jednog kontinenta i u 
kojoj živi četvrtina čovečan-
stva. Pritom, svi ti ljudi žive 
u skladu, spakovani va-
ljda “voljom naroda” 
u jednu vremensku 
zonu udaljenu se-
dam istih i četrde-
set godina ispred 
zemlje iz koje do-
lazim. Kada ka-
žem da se Kina da-
nas nalazi četrdeset 
godina ispred Srbije, 
onda to zahteva po-
jašnjenje koje bi ra-
zumeo i onaj ko 
vodi grad u kome 
će se ovi redovi čitati, 
ali i da razumeju pen-
zionisani radnik SUP-a 
i tehnološki višak u Kar-
neksu, koji sede u kafiću 
u parku preko puta zgra-
de Skupštine opštine i bi-
stre dnevnopolitičke do-
gađaje uz deci crnog vina 
i mali vinjak, zaklonjeni 
senkom spomenika Pa-
lim borcima.

Naime, Kinu može-
mo predstaviti kao Ju-
goslaviju iz sredine i 
sa kraja sedamdese-
tih, u kojoj se potpuno 
bezbrižno živelo (bar veći-

na) i nije se mnogo razmišlja-
lo o unutarpolitičkim doga-
đajima, ali su svi bili eksper-
ti za Američko-ruske odno-
se. Što bi Andrić rekao: “Mi 
ne živimo ovde. Mi živimo u 
nekim dalekim centrima, raz-
mišljamo o Moskvi, Vašingto-
nu i Meki.” Setimo se nepre-
vaziđenog filma “Tri karte 
za Holivud”. Ovde ljudi nisu 
gola funkcija i tehnička raz-
mena podataka. Ovde je sva-
ki pojedinac, duboko verujem, 
pronašao svoju suštinu, pomi-
rio se njome, i čime god da se 
bavi pravi odnos između sebe i 
društva u kome živi, pa samim 
tim bolje funkcioniše i osve-
šćenom mu ta spoznaja da radi 
u korist jednog velikog meha-
nizma ne predstavlja teret. To 
možemo posmatrati kao naj-
veće dostignuće jednog druš-
tva u celini. Vrlo su ponosni 
na svoja dostignuća, a imaju 
i na šta. Zamislite sada Jugo-
slaviju iz pomenutog perioda 

tehnološki pomere-
nu pedeset godi-
na u budućnost. 
E to je danas Na-

rodna Republika 
Kina. Nakon isku-

stava stečenih 
ovde, čitava ci-
vilizacija kojoj 
tako uporno 
težimo delu-
je prilično jad-
no. Proputovao 
sam mnogo po 
svetu, i mogu 
sebi dati slo-
bodu da ce-
nim da su 

ljudska pra-
va u ovoj zemlji 

daleko ispred pra-
va ljudi u Francu-
skoj ili Italiji. Prvo 

i osnovno ljudsko 
pravo, pravo na rad, 
je ovde ispoštova-

no do neverovatnih 
96 procenata. Kinezi 

su jedino društvo na 
svetu koje je uspelo da 

spoji jednopartijski, ko-
munistički sistem i tržiš-

ni kapitalizam. Sva roba 
ovde ima svog kupca, a 
robe ima za sve džepove. 
Prosečna plata radnika 

u gradu u kome 
ja živim i radim 

iznosi oko 650 dolara, ali im 
je standard jači od većine ra-
zvijenih zemalja. Iz mog ugla 

gledano, visina plate nije pre-
sudna za određivanje visine 
standarda, već koliko ti novca 
treba da preživiš. 

Vreme koje je doš-
lo za sve drža-
ve bivše Ju-
goslav ije , 
kako se to 
sad ka-
ž e-R E-
G I O -
N A , 
nismo 
mi na-
pravili. 
S v a k o 
vreme je 
posledica 
prethodnog 
vremena. Ju-
goslavija nije iz-
držala šarene izlo-
ge spoljašnjosti kapitaliz-
ma koji je u nju uplivao, naj-
pre preko Holivuda, a onda i 
preko MTV-a,  prvih zvuko-
va slovenačkih Pankrta koji su 
se mogli čuti na Zapadu. Ne 
mislim da postoji bojazan za 
Kinu ovakvu kakvu je danas 
vidim. Njihova kultura i na-
čin života u mnogomu se ra-
zlikuje od naše zemlje s počet-
ka i kraja sedamdesetih. Koka 

Kola je rušila mnoge imperije, 
ali Kinezi nisu mnogo očarani 
ukusom pića koje izbija na nos 

i na uši. Zemlja u kojoj u auto-
busima ne postoje kondukte-

ri, gde i pored 
toga ne 

p o -

s t o -
ji građanin 

koji ne plati autobusku kartu, 
zemlja u kojoj se ne zaključa-
vaju skupoceni automobili, ze-
mlja u kojoj nepismeni ne do-
laze u poziciju da uče pisme-
ne bilo čemu, ima pred so-
bom svetlu budućnost. Poli-
tički establišment se stvara go-
dinama, kompletana garnitura 
političara koja se pravi da vla-
da deset godina u kontinuite-

tu je politički veoma pismena 
i proverena unazad pet kole-
na od organa koji se time bavi. 

Pozorišta i bioskopi niču po-
put pečurki, a po lepom vre-
menu se svaki monumentalni 
trg pretvara u otvorenu scenu, 
na kojoj pored profesionalnih 
aktera učešće uzimaju i gra-
đani i nasmejani turisti iz ze-

mlje i inostranstva. Ulaznica 
za bioskop, balet ili pozori-

šte košta između dva i pet 
dolara, te je svima pristu-
pačna, a samim tim sale 
ispunjene do poslednjeg 
mesta. Narod je razdra-
gan, šeta ulicom zado-
voljnog lica, a to je teško 

odglumeti. Penzioneri ne 
rade na njivama i u bašta-

ma kako bi pomogli decu i 
unučiće, već šetaju po divno 
uređenim parkovima, pored 
prelepih jezera, igraju mice i 
kartaju. Uživaju u “Zemlji u 
kojoj cveta hiljadu cvetova”.

Kako rekoh, zemlja u kojoj 
nema konduktera ni u autobu-
sima gradskog prevoza ne tre-
ba da brine za svoju budućnost.

Srdačan pozdrav od sugra-
đanina, 

 Čangčun, provincija Jilin, 
Narodna Republika Kina

                    
                  Igor V. Kankaraš

Vrbašanin Igor V. Kankaraš - Paralela Narodna republika Kina 2017. i SFRJ 1977.

Potezom pera najvećeg pisca ovog i svih pređašnjih vremena, sticajem veoma čudnih okolnosti, (Kako se to inače često događa u životu i radu potpisnika 
ovih redova) našao sam se na Severoistočnom delu najmnogoljudnije zemlje. 

Odnos cena prema 
visini primanja je takav 

da radniku nije potrebno više od 
300 dolara da plati sve dažbine, hranu i 

odeću, tako da prostom račiunicom dolazi-
mo do 350 dolara koje mesečno može da uštedi. 

Naravno plate profesora, lekara, vojnika,… su dva 
do tri puta veće. Moral i poštovanje zakona su na 
izuzetno visokom nivou. Kazne za nepoštovanje 
zakona su drakonske, a zakoni se sprovode i za 

sve su isti. Samo tako se i može očuvati red 
i poredak u zemlji koja broji već  više od 

milijardu i četiri stotine miliona ljudi, 
56 manjina, 6 dijalekata istog 

jezika…
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Darivanje prvorođenih beba u OBV

I ovaj put  početkom godi-
nae u akciji „Bebama s ljubav-
lju“ Opšte bolnice Vrbas,  uče-
stvovali su mnogobrojni dona-
tori. Načelnica Ginekologije, 
dr Zorica Ristić,  istakla je da 
joj je posebno drago što bol-
nica sprovodi akciju u konti-
nuitetu već osmu go-
dinu. Ona se zahva-
lila svim donatorima 
koji podržavaju akci-
ju darivanja prvoro-
đenih beba iz godine 
u godinu, i poželela je 
da godina pred nama, 
bude godina beba i 
povećanog nataliteta. 
Prvorođenu devojči-
cu Vladanu lokalna 
samouprava je dariva-
la je sa poklon čestit-
kom od 80.000 dina-
ra, koju je je porodilji 
Biljani Camović uru-
čio predsednik opštine Vrbas, 
Milan Glušac. On je  iskoristio 
ovu priliku i da pozdravi no-
vog vd direktora OBV dr Mi-
lana Popova i saradnike. Već 

po tradiciji Opšta bolnica Vr-
bas je drugorođenoj bebi, de-
vojčici Teodori obezbedila deč-
ja kolica, dok su SZR „Sanja“ – 
Sanja i Željko Knežević daro-
vali više kompleta posteljine 
za krevetac. Apoteka Janko-
vić obogatila je pakete sa ne-

ophodnim sitnicama za bebe, 
a cvećara „Kraljica“ – Ljiljana 
i Milan Ognjanović pripremi-
li su nesvakidašnje bebi balon 
aranžmane. Kao i svake godi-

ne kompanija Carnex iz Vrba-
sa i Supermix plus, doo iz Ku-
cure darovali su paket proizvo-
da, odnosno vaučer u vredno-
sti od po 5000 dinara za eko-
nomski najugroženije poro-
dice koje su dobile prinovu u 
vremenu od Nove godine do 

Božića. Naravno, tu je i bliska 
saradnja sa Crvenim krstom 
Vrbas, uz čiju pomoć su paketi 
za porodilje kao i svake godi-
ne, dodatno obogaćeni.

Bebama s ljubavlju

Za Bačka Press govori dr Dragan Rokvić, urolog OBV

“Hirurške bolesti bubrega de-
limo najčešće na četiri katego-
rije. To su bolesti koje su veza-
ne za infekcije bubrega, bole-
sti koje su vezane za kalkulozu, 
odnosno kamenje u bubrezima 
i urogenitalnom sistemu, bole-

sti koje su vezane za urođene 
anomalije i bolesti koje ima-
ju u sebi tumorsko poreklo”, 
objašnjava dr Rokvić .

Kod svih njih značajna simp-
tomatologija je pojava krvi u 
mokraći i bol u predelu bu-
brežnih loža. U pojedinim 

slučajevima je praćena povi-
šenom temperaturom, pecka-
njem, bolom pri mokrenju i 
učestalim mokrenjem.

Statistika ukazuje da je na 
ovim prostorima najčešće 
hiruško oboljenje infekcija i 

kalkuloza bubrega, odnosno 
stvaranje kamena u bubregu 
ili tačnije urogenitalnom si-
stemu. Postoji više teorija o 
nastanku kamena u bubregu. 
“Jedna od njih je da usled vr-

tložnog kretanja mokraće unu-
tar urogenitalnog sistema, vi-

soke koncentracije minerala u 
urinu nastaje kamen. Zato je 
bitno da pacijenti znaju da je 
neophodno da uzimaju dosta 
tečnosti kao preventivu. Ka-
menčići mogu nastati i kao po-
sledice infektivnih dešavanja, 
gde se stvara matriks na koji 
se taloži kalcijum i kamenje 
može biti u bilo kom delu uro-
genitalnog trakta – od bubrega 
mokraćnih kanala, mokraćne 
bešike i mokraćne cevi”, navo-
di dr Rokvić. 

Osnovni simptomi su: bol, 
bol u bubrezima i mokraćnoj 
bešici, pojava krvi u mokraći, 
povišena temperatura, neprija-
tan miris mokraće. Određena 
grupa kamenčića malih veliči-
na se praktično spontano eli-
miniše bez bolova. Češće se to 
dešava kod žena zbog anatomi-
je urogenitalnog trakta. Ipak, 
urolog Rokvić, svima  savetuje 
obavezno javljanje izabranom 
lekaru u slučaju pojave nekih 
od simptoma. 

Hirurške bolesti bubrega
Bubrezi su parni organi koji se nalaze u organizmu čoveka i potpomažu funkciju detoksi-
kacije organizma. Bolestima bubrega se bave urolozi i nefrolozi, ali ključnu ulogu u otkri-
vanju početnih stadijuma oboljenja imaju izabrani lekari. 

Vladana i Teodora
Prve bebe u 2017. godini

U prvim minutima Nove 
2017. godine tačniije 02.58 u 
Porodilištu OBV, Camović 
Biljana iz Ravnog Sela rodila 
je devojčicu Vladanu - tešku 

3.250 gr i dugačku 48 cm. U 
07.55 Vladisavljević Tamara iz 
Vrbasa rodila je, takođe, devoj-
čicu Teodoru – tešku 4400gr i 
dugačku 53 cm.

U periodu od 17.12.2016. do 19.01.2017. u Porodilištu OBV 
rođeno je ukupno 59 beba, i to  31 devojčica i 28 dečaka.

Čestitamo prinovu
Rođene bebe u OBV

(18.12.) Kiš Gabriela iz Sr-
bobrana rodila je devojčicu; 
(19.12.) Lazović Kristina i Mi-
lutin iz Vrbasa – dobili su de-
vojčicu; (21.12.) Nađ Ildiko i 
Kovač Daniel iz Srbobrana – 
devojčicu, Necić Itana i Sa-
vić Lazar iz Vrbasa –  dečaka; 
(22.12.) Štal Danijela i Lučić 
Dušan iz Vrbasa – devojčicu, 
Šimko Vanesa i Mihajlo iz Ru-
skog Krstura – dečaka; (23.12.) 
Babić Nataša i Budić Igor iz 
Savinog Sela 

– devojčicu; 
(24.12.) Za-
ćko Ivana i 
Malinić La-
zar iz Ravnog 
Sela  - devoj-
čicu; (26.12.) 
Milatović Na-
taša i Stoja-
nović Igor iz Vrabas – deča-
ka, Stanković Jelena i Stevan 
iz Despotova – dečaka; (27.12.) 
Horaček Elvira i Bujišić Mi-
lan iz Sivca – dečaka; (29.12.) 
Šipoš Anita i Pukić Tibor iz 
Kule – devojčicu, Knežić Je-
lena i Milan iz Kule – dečaka; 
(31.12.) Vukoslavović Marija-
na i Miloš iz Zmajeva – deča-
ka; (01.01.) Camović Biljana i 
Miloš iz Ravnog Sela – dobi-
li su devojčicu, Vladisavljević 
Tamara i Vladimir iz Vrbasa – 
devojčicu; (02.01.) Tepavčević 
Slađana i Lakićević Časlav iz 
Vrbasa – devojčicu, Berber To-
mović Danijela i Tomović Mi-
lorad iz Savinog Sela – devojči-
cu, Vesić Aleksandra i Mlade-

nović Vedran iz Vrbasa – de-
vojčicu; (03.01.) Jakić Sanja i 
Miloš iz Vrbasa – devojčicu, 
Varga Tijana i Ljubomir iz Vr-
basa – dečaka; (05.01.) Bača 
Ružica i Jovan iz Vrbasa – de-
čakaMakaji Mićević Zorica i 
Makaji Aleksandar – dečaka, 
Krasnići Tijana i Elimi iz Fe-
ketića – devojčicu, Fekete Na-
stasija i Hurak Janko iz Silbaša 

– devojčicu, (06.01.) Eri Marija-
na i Brajan iz Vrbasa – dečaka, 

Lacković Andrea 
i Hegediš Robert 
iz Kule – dečaka; 
(09.01.) Paroški 
Milica i Kristi-
jan iz Srbobrana 

– dečaka, (10.01.) 
Čizmar Tatjana iz 
Ruskog Krstura – 
dečaka, Blagoje-

vić Evelin i Slobodan iz Ru-
skog Krstura – dečaka, (12.01.) 
Vojčena Timea i Havrljuk Go-
ran iz Kule – dečaka, Ivan Da-
nijela i Stevan iz Srbobrana – 
devojčicu; (13.01.) Jovović Dra-
gana iz Savinog Sela – devojči-
cu; (15.01.) Vorotnjak Karoli-
na i Mižo iz Kule – devojčicu; 
(18.01.) Šćepanović Mirjana i 
Krunić Zoran iz Bačkog Do-
brog Polja – devojčicu, Kova-
čević Natalija i Dakić Nema-
nja iz Bačkog Dobrog Polja – 
devojčicu; (19.01.)Sentić Iva-
na i Stevan iz Bačkog Petrovog 
Sela – dečaka, Stankov Ivana i 
Novica iz Srbobrana – dečaka; 
(20.01.)Mandić Nataša i Miro-
slav iz Kule – dobili su dečaka.
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Reprezentativke Srbije osvo-
jile su dva zlata i dva srebra. 
Nakon četiri pobede koje je 
ostvarila u pet dana takmiče-
nja, Milena Matović 64kg po 
drugi put je zaredom osvojila 
trofej najbolje bokserke u elit-
noj konkurenciji na prestiž-
nom ženskom turniru Kup na-

cija. U finalu ona je rezultatom 
4:1, bila bolja od Kazahstan-
ke Alije Abraimove. Preostale 
dve takmičarke iz Srbije koje 
su nastupile u finalu su pora-

žene. Prvo je Sanela Vidović, 
koja se voljom žreba našla u fi-
nalu mladih devojaka u muva 
kategoriji, izgubila prekidom 
u drugoj rundi od Ruskinje 
Ljubov Šarapove. Jelena Ze-
kić, koja je boksovala u ban-
tam kategoriji u konkurenci-
ji mladih devojaka, na poene 

je poražena od aktuelne vice-
šampionke Evrope Ruskinje 
Valerije Rodinove. Kroz ring 
u Centru za fizičku kulturu 

“Drago Jovović” prošlo je više 

od 130 bokserki iz 20 zemalja 
Evrope i Azije. “Konkurenci-
ja je bila zaista jaka, jača nego 
prošle godine, a najviše u mo-
joj kategoriji, do 64 kilogra-
ma, i u onoj za seniorke do 48 
kilograma. Uspela sam da se 
izborim sa svim izazovima, a 
tako je bilo i na prošlom Kupu 
nacija, i jako sam srećna zbog 
ovog uspeha”, rekla je Mile-
na Matović, reprezentativka 
Srbije u boksu. “Ovo je mla-
da reprezentacija, ali sastav-
ljena od izuzetno kvalitetnih 
bokserki. Od njih za par go-
dina očekujem velike rezulta-
te i na evropskim i na svetskim 
takmičenjima”, rekao je Mar-
ko Tubić, selektor ženske bok-
serske reprezentacije Srbije.Na 
VI Kupu nacija, okupio se veli-
ki broj bokserki u tri uzrasne 
kategorije. Organizacija je bila 
na zavidnom nivou, a po drugi 
put da Kup nacija održan je  u 
CFK “Drago Jovović” u Vrba-
su. Tehnički organizator tur-
nira je  BK „Čarnok“ Vrbas.

Održan VI Svetski kup nacija, turnir u boksu za žene u Vrbasu

Za Srbiju dva zlata 
Ovogodišnji pobednik na VI Svetskom kupu nacija, turnira u boksu za žene, je reprezenta-
cija Kazahstana, drugo mesto osvojila je reprezentacija Rusije, a treće Indije. 

Turnir u malom fudbalu u Srbobranu

Učestvovale 63 ekipe
Tokom ponovo pokrenutog 

Turnira u malom fudbalu u Sr-
bobranu, koji je trajao 17 dana, 
odigrano je desetina utakmica 
u svim uzrasnim kategorijama. 
Na poziv Centra za sport i tu-
rizam i Todora Šimprage, čla-
na Opštinskog veća zaduže-

nog za sport, uz podršku lo-
kalne samouprave, odazvale 
su se  63 ekipe. U kategoriji 
pionira, 2004. i 2005. godište, 
prvo mesto pripalo je FK Kula, 
drugi je bio FK Srbobran, a tre-
ći OFK Vrbas. U konkurenci-
ji pionira 2002. i 2003. godi-
šte, do titule pobednika stigla 
je ekipa Paradiso Vrbas, dru-
ga je bila Sloga iz Temerina, a 
treći OFK Bečej. U kategori-
ji veterana na najviše postolje 
popela se ekipa Peperoni Duo, 
stepenik niže pripao je Gradi-

ni iz Temerina, a trećeplasira-
ni su Tamburaši Dobra banda. 
U najatraktivnojoj kategoriji, 
seniorskoj, šampionsku titulu 
osvojila je ekipa Vrbasa, dru-
gi je bio Agropromet, a treći 
Mladost GAT. Pobednicima 
je kao nagrada pripalo letova-

nje u Sutomoru, drugoplasira-
nima vaučer za sportsku gar-
derobu u iznosu od 80.000 di-
nara, a trećeplasiranim vaučer 
za sportsku garderobu u vred-
nosti od 50.000 dinara. Najbo-
lji strelac turnira je Ivan Fili-
pović, najbolji golman Dani-
jel Ivanišević, a najbolji igrač 
Radoslav Lazetić.  Pre velikog 
finala revijalnu utakmicu odi-
grale su reprezentacije lokalne 
samouoprave i Pokrajinskog 
zavoda za sport.Božićni turnir u kuglanju održan u Vrbasu

Igrači sa svetskih lista
Ovaj turnir je jedini međunarodni  kuglaški turnir  u Srbiji, a ima i dugu tradiciju, ove go-
dine održan je po 22. put.
Dario Radoš (Osjek) pobed-

nik je 22. Božićnog kuglaš-
kog turnira održanog  u Vr-
basu. Najbolji kuglaš sveta, 
dvostruki seniorski šampion 
sveta prošle godine, srpski re-
prezentativac Vilmoš Zavarko 
(Sport, Podbrezova)  nije us-
peo da odbrani titulu, i ovo-
ga puta zauzeo je drugo me-
sto.  Treće mesto pripalo je naj-
boljem mladom kuglašu  sve-
ta, osvajaču sedam seniorskih 
i juniorskih medalja na Šam-
pionatu sveta u istarskom No-
vigradu u maju prošle godine, 
srpskom reprezentativcu Igo-
ru Kovačiću.   Ovoga puta tur-
nir je okupio  60 učesnika, a 
od toga ni manje ni više nego 
40 kuglaša sa svetske MBC li-
ste. Reč je, svakako, o najjačem 
turniru u regionu, jer u njemu 
učestvuju prvi igrači sa svet-
skih lista, kao što je Vilmoš 
Zavarko iz Bečeja, najprospe-
ritniji svetski kuglaš Igor Ko-
vačić iz Sremske Mitrovice, a 
turnir je okupio kuglaše iz Slo-
venije, Hrvatske i Makedonije. 

“Ove godine smo pokušali da 
turnir podignemo na viši nivo 
okupljanjem većeg broja uče-
snika i mislim da nam je to us-
pelo, učestvovali su takmiča-
ri od 18 godina, pa sve do se-
damdeset godina, najstarijeg 
Slavka Sekulovića. Očekuje-
mo  da ćemo u narednom pe-
riodu da okupimo  100 uče-
snika”, kaže Neđo Obrovač-

ki, predsednik Organizacio-
nog odbora KK “Dana”. Po-
krovitelj ove ugledne međuna-
rodne sportske manifestacije, 
osim Mlekare “Dana” su i po-
krajinski Sekretarijat za sport 
i lokalna samouprava Vrbasa. 

Milan Glušac, prvi čovek op-
štine Vrbas, zvanično je i otvo-
rio kuglaški turnir, pozdravio 
sportiste učesnike, ističući da 
će ova manifestacija međuna-
rodnog karaktera uvek ima-
ti  podršku lokalne samoupra-
ve. Manifestacija je održana 
uz podršku kuglaškog Save-
za Vojvodine i Srbije. “Ovo je 
jedini međunarodni  kuglaš-

ki turnir  u Srbiji i mi kao ku-
glaški savezi, republički ili po-
krajinski dajemo mu punu po-
dršku,” rekao je na otvaranju 
Uroš Dragojlović, predsednik 
kuglaškg Saveza Srbije.

Društvo za sport i rekreaciju invalida

Odličan rezultat za Kuljane
Početak ove godine je prili-

ka da se sumira ono što je ura-
đeno u prošloj, i imajući to u 
vidu članovi Društva za sport 
i rekreaciju invalida opštine 
Kula imaju mnogo razloga za 
zadovoljstvo. U konkurenciji 
dvanaest društava u Vojvodini, 
Društvo za sport i rekreaciju 
invalida opštine Kula je prošlu 
godinu u generalnom plasma-
nu završilo na trećem mestu sa 
82 osvojena boda. Broj bodo-
va je dobijen sabiranjem bodo-
va osvojenih u deset takmičar-
skih disciplina: pikadu, kugla-

nju, šahu, atletici, sportskom 
ribolovu, visećoj kugli, pliva-
nju, sedećoj odbojci, streljaš-
tvu i stonom tenisu. Najbo-

lje rezultate sportisti invalidi 
iz  opštine Kula su ostvarili u 
atletici u kojoj su bili najbolji 
u Vojvodini, zatim u sedećoj 
odbojci drugi, a u streljaštvu i 
sportskom ribolovu treći. Pre-
ma rečima predsednika Druš-
tva za sport i rekreaciju invali-
da opštine Kula, Dragana Đu-
mića ovo društvo okuplja više 
od sto članova i već pet godi-
na pokušava da se svrsta među 
najbolja u Vojvodini, što im 
je prošle godine i pošlo za ru-
kom. Ovakav plasman je mo-
tiv da se u ovoj godini posta-

ve viši ciljevi, jer je prošle go-
dine drugo mesto izmaklo za 
samo bod i po.                 M.V.
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На основу Правилника о условима и мерилима за избор корисника помоћи за решавање стамбених потреба избеглица кроз 
куповину сеоских кућа и доделу пакета помоћи у виду набавке грађевинског материјала или кућних апарата/намештаја, 
поступку и начину рада Комисије за избор корисника помоћи за решавање стамбених потреба избеглица кроз куповину 
сеоских кућа и доделу пакета помоћи у оквиру Регионалног стамбеног програма, Потпројекат 5-сеоске куће (у даљем 
тексту: Правилник), број 561-12/2016-01 од 30.децембра 2016. године, а у вези са Споразумом о донацији закљученим између 
Банке за развој Савета Европе и Републике Србије у оквиру Регионалног стамбеног програма – Стамбени пројекат у 
Републици Србији – Потпројекат 5 (у даљем тексту: Потпројекат 5) и Уговором о гранту – Регионални стамбени програм 

– Стамбени пројекат у Републици Србији (у даљем тексту: Уговор о гранту), закљученим између Комесаријата за избеглице 
и миграције (у даљем тексту: Комесаријат), „ЈУП Истраживање и развој“, д.о.о. (у даљем тексту: ЈУП) и општине Мали 
Иђош (у даљем тексту: Општина), Комисија за избор корисника помоћи за решавање стамбених потреба избеглица кроз 
куповину сеоских кућа и доделу пакета помоћи у оквиру Регионалног стамбеног програма, Потпројекат 5-сеоске куће (у 
даљем тексту: Комисија за избор корисника), дана 05. јануара 2017. године расписује

ЈАВНИ ПОЗИВ
за избор корисника помоћи за решавање стамбених потреба избеглица доделом помоћи кроз 

куповину 8 сеоских кућа и доделу пакета помоћи у виду набавке грађевинског материјала или 
кућних апарата/намештаја

Предмет Јавног позива је додела помоћи кроз куповину 8 сеоских кућа и доделу пакета помоћи у виду набавке грађевинског 

Željeznički red vožnje, stanica Vrbas 
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материјала или кућних апарата/намештаја за лица која имају пријављено пребивалиште/боравиште на територији Општине 
(у даљем тексту: Помоћ). 

Помоћ за решавање стамбених потреба избеглица кроз куповину сеоске куће и доделу пакета Помоћи је бесповратна и 
одобрава се у максималном износу до 11.000 евра у динарској противвредности по средњем курсу НБС на дан конверзије.
Помоћ за куповину сеоске куће одобрава се у максималном износу до 9.500 евра, у динарској противвредности по 
средњем курсу НБС на дан конверзије, док се Пакет помоћи одобрава у максималном износу до 1.500 евра,у динарској 
противвредности по средњем курсу НБС на дан конверзије.

Изабрани корисник помоћи за решавање стамбених потреба избеглица кроз куповину сеоске куће и доделу пакета Помоћи 
може додатно да учествује сопственим средствима у купопродајној цени сеоске куће у износу до 50% од износа из става 
3. дела I Јавног позива.

Сеоска кућа за коју се подноси Пријава за доделу помоћи за решавање стамбених потреба избеглица кроз куповину сеоске 
куће и доделу пакета Помоћи на Јавни позив за избор корисника помоћи за решавање стамбених потреба избеглица кроз 
куповину сеоске куће и доделе пакета Помоћи, не мора се налазити на територији Општине, већ се може налазити у било 
којој јединици локалне самоуправе на територији Републике Србије.

Подносилац Пријаве и чланови његовог породичног домаћинства наведени у Пријави не могу да буду у крвном, адоптивном 
или тазбинском сродству са продавцем предметне непокретности.

Помоћ за решавање стамбених потреба избеглица доделом помоћи кроз куповину сеоских кућа и доделом пакета Помоћи, 
могу остварити избеглице које су, услед догађаја из периода од 1991. године до 1995. године, стекле статус избеглице у 
Републици Србији, без обзира на њихов статус у време решавања стамбене потребе

Помоћ може да оствари избеглица и чланови његовог породичног домаћинства који имају боравиште/пребива.  на 
територији Општине, под условима, мерилима и у поступку који су утврђени Правилником.

Заинтересована лица подносе пријаве на Јавни позив са потребним доказима Комисији за избор корисника Општине 
Мали Иђош,  најкасније у року од 45 (четрдесетпет) дана од дана јавног оглашавања.

Документација се доставља у писарницу Општине Мали Иђош или путем поште на адресу: ул. Главвна бр. 32, 24321 Мали 
Иђош са напоменом „За Јавни позив – РСП, Потпројекат 5 - сеоске куће.”

Рок за подношење пријаве са потребним доказима је 19. фебруара 2017. године.
Број: 561-14/2016-01

Дана: 30.12.2016.г.                                                                                   

Комисија за избор корисника
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